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Zastupitelé obce Zaječí a zaměstnanci obecního úřadu přejí všem občanům příjemné 
prožití svátků vánočních a v novém roce hodně osobních i pracovních úspěchů, hlavně 
zdraví a spokojenost. Jana Hasilíková - staostka obce

Vánoční svátky - čas příběhů

celý text na str. 3

Filmový příběh o ba-
bičce, z pera Boženy 
Němcové, pat ř í  ji ž 
neodmyslitelně k našim 
Vánočním svátkům. 
Otvírám knihu Babička 
z roku 1957, která nám 

může dát více nahlédnout do života této 
milé, moudré, rodnou zemi milující, 
babičky.

Jenom kniha nám poví, že se babička 
Boženy Němcové, vlastním jménem 
Magdalena Novotná, narodila…

Zaječské hody

celý text na str. 9

Zaječské mladé víno

celý text na str. 11

Krojované 
hody jsou jed-
nou z největších 
kulturních udá-
lostí v naší obci. 
Jako každý rok 
se konaly první 

červencový víkend, což letos připadlo na 
1. a 2. července. Mája se stavěla tradičně 
v pátek před zahájením hodů. K večeru 
nám dokonce hrála i Cimbálová muzika 
sourozenců Osičkových, která navodila 
dobrou atmosféru, přestože nám počasí 
nepřálo…

Ani dopo -
lední deštík, 
ani vichřice 
Herwart neod-
radila více než 
456 dychtivých 
návštěvníků, 

kteří si nenechali ujít další, tentokrát již 
4. ročník podzimních slavností Mladého 
vína v Zaječí pořádaný místním spolkem 
Vinaři Zaječí.

Celá akce začala v dopoledních hodinách 
otevřením turistického informačního cen-
tra, kde se již v brzkých ranních…
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Vánoční svátky - čas příběhů

Lidka Létalová

Filmový příběh o babičce, z pera Boženy Němcové, patří již 
neodmyslitelně k našim Vánočním svátkům. Otvírám knihu Babička 
z roku 1957, která nám může dát více nahlédnout do života této milé, 
moudré, rodnou zemi milující, babičky.

Jenom kniha nám poví, že se babička Boženy Němcové, vlastním 
jménem Magdalena Novotná, narodila téměř před 250lety, roku 
1770 v Křovicích u Dobrušky. Měla tři děti - syna Kašpara a dcery 
Johanku a Terezii (ta byla Barunčinou matkou).

A jenom pomocí knihy se můžeme, každý ve své představě, přenést 
do ratibořického údolí ve chvíli, kdy se babička vypravuje s dětmi 
na zámek, kdež byli paní kněžnou pozváni.

Děti a babička vystupují po schodech zámku. Dech se tají. Jsou 
přivítáni paní kněžnou a její schovankou Hortenzií. Ta s dovolením 
odvedla děti k prohlídce zámku. Nejistá babička zůstává s kněžnou 
osamocena. Pohledem na obrazy generálů, kněžniných předků, 
rozvíjí babička životní příběh ženy vojáka, kdy putovala s plukem, 
jako mnoho jiných žen, ošetřovala raněné, cestou porodila své tři děti.
,Můj nebožtík Jiří sloužil v pruském vojsku,“ vypráví babička, a já 

strávila ve Slezsku patnácte let. Kulka dělová utrhla mu nohu, já ho 
ošetřovala, co síly stačily. Nebylo rady ani pomoci, musel umřít. 
Zůstaly mi tři sirotci, na penězích ani haléře. Dal si mě zavolat pan 
generál a řekl mi, že budu dostávat několik tolarů a stálou práci 
z milosti královské, chlapec že půjde do vojenského ústavu a děvčata 
že mohu dát do královského ústavu pro ženské. I pravila jsem, aby 
mi dali raději pár těch zlatých peněz, že půjdu domů, do Čech. Děti 
od sebe že nedám, že si je vychovám podle své víry a ve své řeči. 
Řekli mi, když tam nezůstanu, že nedostanu nic! Když 
nic, tak nic, myslila jsem si.“ Kněžna babičku přerušila: 
„Myslím ale, že by byly tvoje děti dobře zaopatřeny.“,Dost 
možná, ale odcizily by se mi. Byly by se té cizí řeči, cizím 
mravům naučily a zcela zapomněly na svoji krev! Jakpak 
bych se mohla z toho před Pánembohem zodpovídat? Ne, 
kdo z české krve pochází, ať zůstane při českém jazyku.“

Paní kněžna je uchvácena s jakým citem a lehkostí vykre-
sluje babička svůj těžký životní úděl. „A jak jsi se dostala 
s dětmi do Čech?“ tázala se. “Mnoho jsem zkusila, milostivá 
paní, po cestě. Blouděním jsme mnoho času ztratili. Děti 
často plakaly hladem, únavou. Když jsem se ale blížila 
k domovu, tu mi padl jiný kámen na srdce. Myslila jsem, zda 
ještě rodiče naživu zastihnu a jak mne přijmou. Svečeřívalo 
se, když jsem došla s dětmi do vesnice. Šla jsem zadem, aby 
mě lidé nepotkávali. Z našeho statku vyběhli psi a štěkali 
na nás. Volala jsem je, ale oni ještě více štěkali. Polily mne 
slzy. Nevzpomněla jsem, že je tomu patnácte let, co jsem 
z domova odešla, a to že nejsou ti psi, jež jsem krmívala. 
Kašpar, nejstarší syn povídal „Proč pláčeš mámo, což zde 
nedostaneme nocleh? Sedni si a odpočiň, my počkáme, hlad 
nemáme.“ Johanka a Terezka přisvědčily. „Ne, děti“ povídám, 
tady v tom stavení se narodil váš otec a zde zůstává vaše 
bába a děd. Pomodleme se Pánubohu, že nás šťastně až sem 
doprovodil.“ Vešla jsem do sednice. Tatík, máma i stará 
Bětka seděli u stolu, jedli polívku z jedné mísy. „Pochválen 
buď Ježíš Kristus“ pozdravím. „Až na věky,“ odpověděli. 
„Prosila bych vás, hospodáři, o nocleh s těmi dětmi. Jdeme 
z daleka, „hlas se mi třásl. Nepoznali mne. V sednici bylo 
šero. „Odložte si břemeno a posaďte se za stůl“ řekl otec 
a položil lžíci.,Bětko, „kázala máma, jdi uvařit ještě trochu 
polívky. Zatím si sedněte matko, a ukrojte si chleba a dejte 
dětem. Odkud pak jdete?“ „Až ze Slezska, z Nisy,“ povídám. 
-,Tam je naše Madlena!“ zvolal tatík. „Prosím vás, osobo, 
neslyšela jste o ní?“ ptala se máma a přistoupila blíže ke mně. 
„Madlena Novotná, její muž je voják. Tak mám tu holku a ty 

děti na mysli a jestli se Jiříkovi nic nestalo. „Já plakala, ale děti mně 
potáhly za sukni.,Mamičko, to je naše babička a dědeček?“ Jak to 
řekly, tu mne hned máma poznala, vzala okolo krku, tatík vzal děti 
do náručí a teprve jsme si pověděli co a jak.
„Dobřes udělala, žes přišla s těmi dětmi domů,“ řekl tatík: „je 

pravda, že všude je zem Páně, ale svá vlast je každému nejmilejší. 
Dokud nám Pánbůh chleba dává, nebudeš ani ty, ani tvé děti nouzi 
míti. Pamatuj si, koho Pánbůh miluje, křížkem ho navštěvuje.“ A tak 
jsem zůstala s dětmi v chaloupce…
„Ale milostivá paní, já se pustila do povídání, jako bych na přástvě 

byla,“ říká babička. „Tvé vypravování, stařenko, bylo mi velmi 
milé. Ani nevíš, jak jsem ti povděčna,“ řekla kněžna, položíc ruku 
na babiččino rámě.

Po svačině se babička s dětmi rozloučila, jak s kněžnou, tak i s kom-
tesou Hortenzií. A to se ještě stihla přimluvit za chudé sousedy a také 
za lásku schovanky Hortenzie k italskému malíři. Kněžna byla 
babiččinou upřimností potěšena a srdečně k ní promluvila: „Takového 
přítele, který by mi vždy pravdu přímě řekl, jako ty, stařenko, bych si 
přála mít.“ „I milostivá paní, když budete chtít, najdete ho. Přítele je 
snadné najít, ale udržet si ho! To se tak stává. Někdy bývá upřimné 
pohovoření milé, příjde-li v nevhod, je po přátelství!“,Máš pravdu,“ 
řekla kněžna.

Příběh o babičce zdaleka nekončí. I když ho Božena Němcová 
psala, jak nejlépe cítila, přece měla obavu, jak bude přijat. Opět si 
vzpomněla na babiččina moudrá slova: „Není na světě člověk ten, 
aby se zalíbil lidem všem. „A tato moudrá slova bychom si mohli 
vypůjčit i v době vánoční. Co na tom, že jsme se zrovna netrefili 
s dárečkem. Vždyť doba vánoční je především ta nejkrásnější chvíle 
pro milé a vlídné slovo, na které se mnohdy po celý rok nedostalo. 
Jak říká klasik: „ Ten nejdražší dárek bývá zadarmo.“
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Z jednání Zastupitelstva obce (ZO) konaného dne 
8. 8. 2017

ZO schválilo:

ZO schválilo prodat pozemek a uzavřít kupní smlouvu na pozemek 
p.č. st. 485/4 o vým. 8 m2 za 100 Kč/m2 bez DPH.
ZO schválilo prodat pozemek a uzavřít kupní smlouvu na pozemek 
p.č. 5065/193 o vým. 294 m2 za 100 Kč/m2 bez DPH.
ZO schválilo prodat pozemek a uzavřít kupní smlouvu na pozemek 
p.č. 1871/88 o vým. 690 m2 za 350 Kč/m2 + 21% DPH.
ZO schválilo směnit část pozemku p.č. 1871/88 za část pozemku 
p.č. 1871/15 o vým. cca 80 m2.
ZO schválilo ponechat pozemek p.č. 1898/10 o vým. 1045 m2 

v nájemním vztahu.
ZO schválilo prodat pozemek a uzavřít kupní smlouvu na nově 
vzniklý pozemek p.č. 5065/211 o vým. 636 m2 za 350 Kč/m2 + 
21% DPH. Tento pozemek vznikl dle GP č. 1287-18/2016 z části 
pozemku p.č. 5065/106.
ZO schválilo prodat pozemek a uzavřít kupní smlouvu na nově 
vzniklý pozemek p.č. 5065/218 o vým. 636 m2 za 350 Kč/m2 + 
21% DPH. Tento pozemek vznikl dle GP č. 1287-18/2016 z části 
pozemku p.č. 5065/106.
ZO schválilo zveřejnit záměr prodat pozemek p.č. 1898/51 o vým. 472 
m2 od 100 Kč/m2 bez DPH (pozemek za RD č.p.352, ul. Vinařská).
ZO schválilo ponechat část pozemku p.č. 5013/197 o vým. cca 340 
m2 ve vlastnictví obce.
ZO schválilo uzavřít Smlouvu č. 1030036570/001 o smlouvě budoucí 
o zřízení věcného břemene na obecním pozemku p.č. 3097/66 mezi 

Slovo starostky

Vážení spoluobčané, dovoluji si několika větami 
shrnout práci a aktivity obce.

Rekapitulace roku 2017

- stále probíhá projednávací proces nového územního plánu
- v letošním roce jsme věnovali hodně času přípravě projektů, na 

základě kterých chceme dle vhodných dotačních titulů žádat o dotace
- dokončené projekty: rekonstrukce chodníků v ulici Školní komu-

nikace a inženýrské sítě pro obytnou zástavbu (nová ulice, 22 RD) 
oprava povrchu ulice Pod Vodojemem včetně přeložky sloupu NN
- pokračujeme na přípravě projektů:
- stavební úpravy sokolovny Zaječí
- rekultivace skládky Písečník
- probíhá výběrové řízení na dodavatele stavby ÚSES
- byla dokončena sanace opěrné zdi mezi školou a kostelem
- bylo vybudováno kolumbárium na místním hřbitově
- byl proveden nový nátěr budovy pláště OÚ, oken a dveří
- byly vyměněny vstupní dveře do tělocvičny a dílen ZŠ
- bylo vybudováno parkovací stání a chodník na ulici Dlážděná
- byla provedena oprava povrchu spojovacího chodníku Dolní – Hlavní
- máme připravenou nabídku na opravu 8 studní v intravilánu obce
- na ulici Školní byla provedena výměna vodovodního řadu (akce 

Vak, a. s. Břeclav)

Investiční akce obce v roce 2018:

- rekonstrukce chodníků v ulici Školní
- výstavba komunikace a inženýrských sítí pro obytnou zástavbu 

(nová ulice, 22 RD). Projekční cena stavby byla cca 15 milionů Kč. 
Bylo podáno 5 nabídek, vysoutěžená cena je 9 584 000Kč vč. DPH. 
Doba plnění je 96 dnů od podpisu smlouvy. Vybraný zhotovitel firma 
STRABAG a.s. Přeložka VN včetně zřízení přípojných míst, které 
provádí spol. E.ON, dle vyjádření bude hotova v roce 2018.
- oprava povrchu ulice Pod Vodojemem včetně přeložky sloupu NN
- stavební úpravy sokolovny Zaječí
- stavba přístřešku u hodového placu na hřišti
- rekultivace skládky Písečník
- výstavba nových hrobových míst na místním hřbitově
- oprava 8 obecních studní
- oprava cesty a opěrné zdi v areálu myslivny

Akce jiných investorů v roce 2018
- SPÚ zahájí stavbu zpevnění polních cest - „Okružní“, v k. ú. Zaječí
- JMKÚ má připravené projekty II/421 Zaječí (hlavní průtah naší 

obcí). Jedná se o rekonstrukci komunikace II/421 od státní silnice po 

křižovatku u vodárny v Zaječí. Akce by měla být realizována v roce 
2018-2019, doba realizace cca 1 rok, dále projekt II/425 Starovičky, 
Rakvice, Břeclav.

Akce: II/421 Zaječí
Začátek řešeného úseku je situován cca 80 m za křižovatkou se 

silnicí II/425,
Konec úseku je v místě křižovatky se silnicí III/42115 ve směru 

na Přítluky. Oprava povrchu vozovka je velmi nutná, stav povrchu 
a únosnost vozovky je na havarijním stupni 5. Stavební práce pro 
cizí dopravu budou probíhat za úplné uzavírky. Veškerá doprava 
bude vedena přes Rakvice a Přítluky po silnicích II/425 a III/42115. 
Objízdná trasa pro BUS a místní občany při pracích v intravilánu 
obce, povede přes místní komunikaci (tj. odbočení u a.s. Prozapo), 
některé úseky budou řízeny semafory. Součástí stavby je rovněž 
rekonstrukce stávajících propustků a obnova funkčnosti odvodnění. 
Bude provedeno napojení místních a účelových komunikací, sjezdů. 
V extravilánech je z důvodu značného rozsahu konstrukčních poruch 
na okrajích vozovky navržena sanace okrajů. V rámci stavby bude 
upravena křižovatka u sochy sv. Jana Nepomuckého, bude zanechán 
pouze jeden sjezd z ulice Hlavní.
Akce: II/425 Starovičky, Rakvice, Břeclav
Jedná se o úpravu prostoru křižovatky silnic II/425 a II/421 (směr 

Zaječí). V prostoru křižovatky je navrženo snížení maximální 
dovolené rychlosti na 70 km/h. Je navržen odbočovací pruh vlevo 
do obce Zaječí celkové délky 131 m, šířky 3,00m. Průběžné jízdní 
pruhy budou šířky 3,25m a 0,50m zpevněná krajnice. Na zpevněnou 
krajnici navazuje nezpevněná krajnice šířky 1,00m.

Stávající autobusová zastávka směrem do Staroviček zůstane na 
původním místě, bude upraven záliv. Autobusová zastávka směrem 
na Břeclav bude přesunuta, bude vytvořen nový autobusový záliv.

Mezi těmito zastávkami bude zřízen středový ostrůvek délky 
14,00m a šířky 2,50m, bude vymezen silniční obrubou s místem pro 
přecházení šířky 4,00m.

Úprava komunikace navazuje na akci „II/421 Zaječí“.
V místě napojení silnice II/421 na silnici II/425 je navržen pojížditelný 

středový ostrůvek šířky 3,00m, délky 27,5m a výšky 2cm. Šířka 
pruhů v dotčeném místě bude 5,00m. V rámci rekonstrukce silnice 
II/425 je navrženo ochranné ocelové dvoumadlové zábradlí.

Upozorňujeme:

Opakovaně apelujeme na řidiče, aby hlavně v zimním období 
neparkovali auta na komunikacích a chodnících před domy, takto 
zaparkovaná auta jednak brání při zimním úklidu a na ulicích Dlážděná 
a Školní znesnadňují průjezd autobusů ke škole. Dopravci upozorňují, 
že pokud se stav nezlepší, nebudou autobusy ke škole jezdit.

Dále je potřeba si uvědomit, že chodníky jsou určeny pro chodce. 
Chovejme se tedy ohleduplně ke svým spoluobčanům – chodcům, 
mezi které patří i naše děti.



5

Obcí Zaječí a E.ON Distribuce, a.s. za jednorázovou úplatu 5.000 
Kč + 21% DPH.
ZO schválilo uzavřít Smlouvu č. VB 010/17 A) SE o zřízení věcného 
břemene mezi Obcí Zaječí (oprávněný) a ČR – ÚZSVM (vlastník 
1) a vlastníkem 2 za finanční úhradu 32 894 Kč a vratku ve výši 
191 427 Kč z uhrazené zálohy za věcné břemeno.
ZO schválilo uzavřít Smlouvu č. VB 010/17 B) SE o zřízení věcného 
břemene mezi Obcí Zaječí (oprávněný) a ČR – ÚZSVM (vlastník) 
za finanční úhradu 68 815 Kč.
ZO schválilo Plán financování obnovy vodovodu a kanalizace 
Obce Zaječí.
ZO schválilo rozpočtové opatření č. 3/2017 ve výši příjmů: 241 300 
Kč, výdajů: 1 218 800 Kč a financování: 977 500 Kč.
ZO schválilo TJ Sokol Zaječí, zast. p. Bohdanem Balášem poskytnutí 
finanční dotace z rozpočtu obce Zaječí v roce 2017 do výše 77 000 
Kč na pořízení sekačky na trávu.
ZO schválilo uzavřít Smlouvu o dílo mezi Obcí Zaječí a Ing. arch. 
Barborou Jenčkovou na Stavební úpravy budovy č.p. 451 (tzv. 
kinosál – sokolovna) na kulturní sál a související prostory v obci 
Zaječí.
ZO schválilo uzavřít Smlouvu o příspěvku na spolufinancování 
sítě sociálních služeb ORP Břeclav pro r. 2017 mezi Obcí Zaječí 
(poskytovatel příspěvku) a Městem Břeclav (příjemce příspěvku) 
na dokrytí provozních a mzdových nákladů v souladu s plněním 
závazků veřejné služby ve formě vyrovnávací platby, k zajištění 
dostupnosti poskytování sociální služby

ZO vzalo na vědomí:

ZO vzalo na vědomí informaci o rekonstrukci vodovodu na ul. 
Školní a o dočasném zrušení zastávky autobusu u základní školy.
ZO vzalo na vědomí informaci o Projektu – chodník na ul. Školní.
ZO vzalo na vědomí žádost na ÚZSVM o výmaz zástavního práva 
na nemovitosti č.p. 409 na pozemku p.č. st. 818, v k. ú. Zaječí.

Z jednání zastupitelstva obce (ZO) konaného dne 17. 10. 2017

ZO schválilo:

ZO schválilo prodat pozemek a podepsat kupní smlouvu na prodej 
pozemku p.č. 1898/51 o vým. 472 m2 za 100 Kč/m2 bez DPH.
ZO schválilo zveřejnit záměr prodat stavební pozemek p.č. 1898/10 
o vým. 1045 m2 (na ul. Vinařská) od 100 Kč/m2 + 21% DPH.
ZO schválilo prodloužení termínu podpisu Smlouvy o převodu 
vlastnictví k nemovité věci na pozemek p.č. 5065/227 nejpozději 
do 22. 12. 2017.
ZO schválilo uzavřít Smlouvu o převodu vlastnictví k nemovité 
věci na pozemek p.č. 5065/205 a doplnění znění článku 3 bodu 
3. Smlouvy o převodu vlastnictví k nemovité věci na uvedenou 
parcelu následovně: Kupní cena byla kupující uhrazena z výlučných 
finančních prostředků, které obdržela jakožto obdarovaná z titulu 
darovací smlouvy.
ZO schválilo opětovně zveřejnit záměr prodat stavební pozemek 
p.č. 5065/214 o vým. 635 m2 za 350 Kč + 21 % DPH.
ZO schválilo opětovně zveřejnit záměr prodat stavební pozemek 
p.č. 5065/207 o vým.636 m2 za 350 Kč + 21 % DPH.
ZO schválilo opětovně zveřejnit záměr prodat stavební pozemek 
p.č. 5065/215 o vým. 638 m2 za 350 Kč + 21 % DPH.
ZO schválilo uzavřít Smlouvu o smlouvě budoucí o zřízení věcného 
břemene č. 1030038528/001 na pozemku p.č. 4855/184 mezi Obcí 
Zaječí a E.ON Distribuce a.s. za jednorázovou úplatu 5.000 Kč + 
21% DPH.
ZO schválilo uzavřít Smlouvu o zřízení věcného břemene č. HO-
014330045104/001 na pozemku p.č. 3186/1 mezi Obcí Zaječí a E.

ON Distribuce, a.s., za jednorázovou úplatu 5.000 Kč + 21% DPH.
ZO schválilo uzavřít Smlouvu o zřízení věcného břemene č. HO-
014330045158/001 na pozemku p.č. 4775/2 mezi Obcí Zaječí a E.
ON Distribuce, a.s., za jednorázovou úplatu 5.000 Kč + 21% DPH.
ZO schválilo uzavřít Smlouvu o zřízení věcného břemene č. HO-
014330045160/001 na pozemku p.č. 5065/90 mezi Obcí Zaječí a E.
ON Distribuce, a.s., za jednorázovou úplatu 5.000 Kč + 21% DPH.
ZO schválilo poskytnout příspěvek SK Zaječí. z.s., ve výši 8.000 
Kč na výdaje spojené s pořízením sekačky s tím, že finanční výbor 
provede revizi čerpání původní dotace.
ZO schválilo uzavřít Dodatek č. 1 ke Stanovám Mikroregionu 
Hustopečsko.
ZO schválilo rozp. opatření č. 4/2017 ve výši příjmů: 1.235.800 Kč, 
výdajů: 1.264.000 Kč a financování: 28.200 Kč.

ZO zamítlo:

ZO zamítlo zveřejnit záměr prodat pozemky p.č. 5020/141 o vým. 
18 501 m2 a pozemku p.č. 2883/138 o vým. 55 025 m2.
ZO zamítlo zveřejnit záměr prodat část pozemku p.č. 5013/91 
o výměře cca 60 m2 a část pozemku p.č. 5013/118 o výměře cca 
120 m2 (oba v k.ú. Zaječí, u stavební parcely žadatele na konci ul. 
Zahradní).

ZO vzalo na vědomí:

ZO vzalo na vědomí informaci o činnosti rady obce v období 
červen 2017 až říjen 2017.
ZO vzalo na vědomí informaci k podané žádosti o dotace na 
chodníky na ul. Školní, ul. Dlážděná a ul. Hlavní.
ZO vzalo na vědomí informaci k akci „Oprava povrchu ulice Pod 
Vodojemem“.
ZO vzalo na vědomí informaci k novému Územnímu plánu obce.
ZO vzalo na vědomí informaci o připravenosti k realizaci nové 
stavební lokality „nad hřištěm“.
ZO vzalo na vědomí informaci o možnosti získání dotace na 
rekonstrukci „sokolovny“.
ZO vzalo na vědomí návrh na převod budoucí komunikace 
a inženýrských sítě v lokalitě Mladé vinohrady a návrh názvu 
ulice v této lokalitě.
ZO vzalo na vědomí informace z jednání technické komise.

Z jednání zastupitelstva obce (ZO) konaného dne 
12. 12. 2017

ZO schválilo:

• ZO schválilo prodat pozemek a podepsat kupní smlouvu na 
prodej pozemku p.č. 1898/10 o vým. 1045 m2 za 100 Kč/m2 + 
21% DPH s podmínkou, že prodávaný pozemek bude do 3 let od 
vyrozumění o provedeném vkladu do katastru nemovitostí zastavěn 
RD. V případě, že tuto povinnost nedodrží, zaplatí smluvní pokutu 
ve výši 25% z kupní ceny pozemku. Pokud budou chtít kupující 
pozemek prodat, nabídnou jej celý přednostně obci zpět za cenu, 
za kterou ho koupili, jedná se o osobní vzájemný závazek, který 
nebude zapisován do KN jako předkupní právo.
• ZO schválilo prodat pozemek a podepsat kupní na pozemek p.č. 
5065/207 o vým. 636 m2 za 350 Kč/m2 + 21% DPH.
• ZO schválilo prodat pozemek a podepsat kupní smlouvu na 
pozemek p.č. 5065/214 o vým. 635 m2 za 350 Kč/m2 + 21% DPH.
• ZO schválilo prodat pozemek a podepsat kupní smlouvu na 
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Zpráva z činnosti Rady obce Zaječí za období čer-
ven – listopad 2017

RO schválila:

• poskytnutí finančních dotací spolkům, organizacím atd. dle 
schváleného rozpočtu obce Zaječí a uzavření Veřejnoprávních smluv 
o poskytnutí dotace
• zveřejnit záměry pronajat pozemky a uzavřít nájemní a pachtovní 

smlouvy
• RO průběžně projednává žádosti stavebníků o udělení souhlasu 

k územnímu a stavebnímu řízení k vydání ohlášky, územního 
rozhodnutí a stavebního povolení.

Při udělení souhlasu ke stavebnímu řízení, RO schvaluje uzavřít 
Smlouvu o právu provést a umístit stavbu.
• výzvy k podání nabídek na VZMR: Projekt na zpevnění vozovky 

na ulici Pod Vodojemem, Oprava povrchu ulice Pod Vodojemem, 
Administrace výběrového řízení pro zadání stavebních prací - ulice 
Nová Sadařská, Projekt rekultivace skládky Písečník v Zaječí, 
Vybudování chodníku a parkovacího stání u BD č.p. 340, Opravu 
povrchu spojovacího chodníku na ul. Dolní – Hlavní v Zaječí
• ceník poplatků Obce Zaječí za služby a zboží
• termín a program jednání ZO
• udělit předběžný souhlas s prodejem pozemku p.č. 1871/84 (dříve 

p.č. 1871/22) pod novou kioskovou trafostanicí o velikosti 5 x 5 m, 
na ul. Šakvická spol. E.ON ČR
• udělit předběžný souhlas s prodejem části pozemku p.č. 5065/90 

pod novou kioskovou trafostanicí o velikosti 5 x 5 m, na ul. Sadařská 
spol. E.ON. ČR
• udělit spol. Prozapo a.s., M. Horákové 390, 674 01 Třebíč souhlas 

k demolici skladu slámy na parc.č. st.713, v k.ú. Zaječí
• vydat souhlasné stanovisko ke stavbě – Novostavba nádrží na 

DAM 390 v Zaječí za podmínky dodržení výšky nádrží dle platné 
územně plánovací dokumentace
• udělit souhlas k odstranění stavby č.p.284 na pozemku parc.č. 

194/2 v obci Zaječí na ulici Dlážděná

• doplněný návrh regulativ u vybraných ploch v ÚPD
• finanční úhradu za projektové práce na akci – „Výstavba hodového 

pódia v Zaječí“ ve výši 41 000 Kč
• finanční úhradu ve výši 18 172 Kč za výmalbu šaten a kabin TJ 

Sokol Zaječí
• finanční úhradu ve výši 41 719,– Kč za provedenou elektroinstalaci 

na pódiu v areálu TJ Sokol Zaječí
• finanční úhradu za vypracovanou studii - Stavební úpravy sokolovny 

Zaječí a schválila pokračování prací na projektu
• podepsat Smlouvu o poskytnutí dotace z rozpočtu Jihomoravského 

kraje uzavřenou mezi Obcí Zaječí a Jihomoravským krajem na 
realizaci územního plánu
• podepsat Smlouvu o budoucí smlouvě na provozování vodovodu 

uzavřenou dle zákona č. 89/2012 Sb., Občanského zákoníku uzavřenou 
mezi Obcí Zaječí a VaK Břeclav, a.s.
• uzavřít a podepsat Smlouvu o zřízení služby Energie 24 mezi Obcí 

Zaječí a E.ON Energie, a.s.
• vydat souhlas s umístěním stavby Rodinné domy Mladé Vinohrady
• vydat souhlasné stanovisko ke stavbě II/421 Zaječí – průtah obcí
• uzavřít Smlouvu o dílo a Příkazní smlouvu k vypracování PD -ul. 

Školní, chodník uzavřenou mezi Obcí zaječí a spol. Viadesigne, s.r.o.
• zadat vypracování pasportu veřejného osvětlení spol. „Náš pasport“ 

(MK Consult, v.o.s) a uzavřít Smlouvu o dílo na pasport veřejného 
osvětlení mezi Obcí Zaječí a Bc. Davidem Ruszem
• povolit zahrádku před penzionem Zaječák na ulici Hlavní, Zaječí 

s tím, že provozovatel je povinen dodržovat OZV č. 1/2016 o nočním 
klidu
• ukončit Smlouvu o nájmu nebytových prostor (budova č.p. 

451 – kinosál)
• účinnost metodického pokynu pro stanovení výše nájemného 

nebytových prostor a pozemků v majetku obce Zaječí ze dne 3. 7. 2017 
a to od 1. 1. 2018
• uzavřít Smlouvu o právu provést stavbu mezi panem Ing. Lubošem 

Řádkem a Obcí Zaječí
• uzavřít Smlouvu na daňové a účetní poradenství s cenovým 

ujednáním měsíčního paušálu ve výši 1 200,– Kč
• text nájemní smlouvy na pronájem urnového místa v Kolumbáriu 

na místním hřbitově, (jednorázový poplatek za nájem ve výši 25 880 

pozemek p.č. 5065/215 o vým. 638 m2 za 350 Kč/m2 + 21% DPH.
• ZO schválilo zveřejnit záměr prodat pozemek p.č. 3186/47 o vým. 
135 m2 od 100 Kč/m2 bez DPH.
• ZO schválilo opětovně zveřejnit záměr prodat stavební pozemek 
p.č. 5065/225 o vým. 678 m2 za 350 Kč/m2 + 21 % DPH.
• ZO schválilo prodloužit termín podpisu Smlouvy o převodu 
vlastnictví k nemovité věci na pozemek p.č. 5065/206, a to nejpozději 
do 28. 2. 2018.
• ZO schválilo prodloužit termín podpisu Smlouvy o převodu 
vlastnictví k nemovité věci na pozemek p.č. 5065/226, a to nejpozději 
do 28. 2. 2018.
• ZO schválilo Souhlas se zřízením zástavního práva.
• ZO schválilo uzavřít Smlouvu č. 1030039020/001 o smlouvě budoucí 
o zřízení věcného břemene na pozemcích p.č. 5065/87; 5065/229; 
5065/90 mezi Obcí Zaječí a E.ON Distribuce a.s. za jednorázovou 
úplatu 19 300 Kč + 21 % DPH.
• ZO schválilo uzavřít Smlouvu č. 1030038760/001 o smlouvě 
budoucí o zřízení věcného břemene na pozemcích p.č. 5065/216; 
5065/229; 5065/90; 5065/228 mezi Obcí Zaječí a E.ON Distribuce 
a.s. za jednorázovou úplatu 102 900 Kč + 21% DPH.
• ZO schválilo Program rozvoje Obce Zaječí na období 2018-2023.
• ZO schválilo Obecně závaznou vyhlášku Obce Zaječí č.1/2017 
o místním poplatku ze vstupného.
• ZO schválilo Obecně závaznou vyhlášku Obce Zaječí č.2/2017 
o místním poplatku za lázeňský nebo rekreační pobyt.
• ZO schválilo Obecně závaznou vyhlášku Obce Zaječí č. 3/2017, 
která ruší Obecně závaznou vyhlášku Obce Zaječí č.2/2011 o místním 
poplatku z ubytovací kapacity ze dne 2. 6. 2011.

• ZO schválilo poskytnout příspěvek SK Zaječí, z.s. ve výši 46 151 Kč.
• ZO schválilo uzavřít Veřejnoprávní smlouvu o poskytnutí dotace 
z rozpočtu obce Zaječí ve výši 46 151 Kč mezi Obcí Zaječí a SK 
Zaječí. z.s.
• ZO schválilo Střednědobý výhled rozpočtu obce Zaječí na období 
2018-2020.
• ZO schválilo Rozpočet sociálního fondu obce na rok 2018 ve výši 
88 400 Kč.
• ZO schválilo – výše odměn členům ZO zůstanou ve výši dle 
schválení na ustavujícím ZO ze dne 5. 11. 2014 po celé volební 
období r. 2014 – 2018.
• ZO schválilo schodkový rozpočet obce na r. 2018 (včetně 
navržených změn) v členění u příjmů dle tříd a u výdajů dle 
paragrafů, popř. pododdílů či oddílů (závazný ukazatel) v tomto 
objemu:
Příjmy: 39 021 500 Kč, Výdaje: 66 588 300 Kč, Financování: 
27 566 800 Kč
• ZO schválilo Rozpočtové opatření č. 5/2017 ve výši příjmů: 2 653 800 
Kč, výdajů: 2 522 800 Kč a financování: - 131 000 Kč.

Stav finančních prostředků na účtech obce 
k 30. 11. 2017

- u banky - 42,6 mil. Kč
- na vkladovém účtu - 7,5 mil. Kč
Celkem: 50,1 mil. Kč
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Technická komise obce shrnutí činnosti v roce 2017

Ing. Petr Grmela, místostarosta obce

Vážení občané, dovolte mi, abych stručně shrnul činnost Technické 
komise za rok 2017. Komise pracovala v nezměněném složení jako 
v předchozích letech ve složení předseda komise Ing. Petr Grmela, 
členové František Dobeš a Ladislav Pálka ml.

Komise se scházela podle potřeby k problematice probíhajících 
a plánovaných obecních investic, zpravidla jednou měsíčně. Nedílnou 
součástí činnosti komise byly i pochůzky v terénu a prohlídky 
míst budoucích investic s posouzením jejich reálné proveditelnosti 

a účelnosti. Navrhované investice komise průběžně projednávala 
a zadávání jejich realizace bylo plánováno zejména pro rok 2017. Na 
svém posledním zasedání se komise zabývala mimo jiné i výhledem 
investiční činnosti v obci na rok 2018. Návrhy komise byly formou 
zápisů z jednání předkládány k posouzení a projednání obecní 
radě. Výčtem všech významnějších investičních akcí realizovaných 
v uplynulém roce a připravovaných na rok příští se ve svém článku 
zabývá na jiném místě Radničních listů paní starostka. Za technickou 
komisi mi, vážení občané, dovolte, abych Vám do Nového roku 2018 
popřál mnoho štěstí, zdraví a osobní spokojenosti.

PROJEKTY FINANCOVANÉ Z FONDŮ EU V OBCI ZA-
JEČÍ - PROGRAM ROZVOJE VENKOVA 2013 – 2020

Ing. Petr Grmela, místostarosta obce

ÚSES I – Realizace interakčních prvků v rámci realizace 
komplexní pozemkové úpravy v k.ú. Zaječí
Tento projekt v hodnotě realizace cca 11 milionů Kč., je definován 

jako vzájemně propojený soubor (síť) přirozených i pozměněných, 
avšak přírodě blízkých ekosystémů, které udržují přírodní rovno-
váhu. Jedná se o dlouhodobý proces postupné obnovy přirozených 
funkcí krajiny. Počítá s realizací lokálních biokoridorů a lokálních 
biocenter v lokalitách Bartesův hon, U školky, Šiřinky a U svodnice, 
financovaný částečně z programu EU „Program rozvoje venkova“ 
a částečně z rozpočtu obce.
V současné době probíhá výběrové řízení na dodavatele výstavby 

tohoto opatření. Projekt předpokládá výsadbu původních dřevin – 
stromů a keřů - s funkcí shora popsaného principu územního systému 
ekologické stability. Budou vysázeny jasany, duby, lípy, javory mléče 
i javory babyky, spolu s jilmy, vrbami a topoly ve vlhčích lokalitách 
u svodnice v severovýchodní části katastru. Z keřů budou určitě 
velmi zajímavé a v přírodě nepřehlédnutelné brsleny bradavičnatý 
i evropský, kalina tušalaj i obecná, ptačí zob obecný, svída krvavá 
i střemcha obecná spolu s trnkou obecnou a růží šípkovou. Opatření je 
projektováno na ploše bezmála 10 hektarů. Zapěstované keře a stromy 
budou růst uprostřed trvalého travního porostu s minimálními nároky 
na další kultivaci a údržbu, která bude probíhat po dobu tří let od 
výsadby. Cílem je částečné rozdělení velkých honů zemědělsky 
intenzivně obhospodařované půdy. Biocentra a biokoridory budou 
sloužit především jako migrační a úkrytové zóny pro drobnou zvěř 
a v neposlední řadě také jako hnízdiště pro ptactvo všeho druhu.

Nezanedbatelná určitě bude i funkce krajinářská a estetická s nema-
lým vlivem na zadržení vody v krajině a omezení škodlivého vlivu 
větrné eroze. Na své si přijdou i milovníci ovocných stromů v krajině. 

Součástí projektu je i realizace aleje původních odrůd třešní směrem 
od obce směrem na Nové mlýny po odbočku k Vinařství U Kapličky.

Projekt ÚSES II - Revitalizace Zaječího potoka
Jedná se o projekt, který obec zadala k financování z dotačního titulu 

EU s názvem „ Program rozvoje venkova“ a dotace je koncipována bez 
finanční spoluúčasti obce. Předpokládá ovšem dokonalou funkčnost 
ČOV a konec vypouštění fekálních, kuchyňských a prádelenských 
odpadních vod do dešťové kanalizace. Výzva občanům, aby tak 
učinili, se zatím míjí účinkem.
V roce 2018 proto obec připravuje výběrové řízení k pasportizaci 

obecní dešťové kanalizace s následným projektem na bezvýkopovou 
technologii oprav veškerých poškození a netěsností této kanalizační 
sítě. Při této metodě dojde pomocí mobilního kamerového systému 
k perfektnímu zdokumentování chemismu a původu do ní přitékajících 
vod. Tak dojde k dokonalému a definitivnímu zmapování objektů, 
ze kterých dosud, i přes všechny výzvy obce k připojení se na ČOV, 
vytékají splaškové vody určené do ČOV. Nebude – li ze strany obce 
dosaženo požadované kvality vypouštěných vod do shora uvedené 
vodoteče, nebude možné čerpat dotace z EU a také nemůže být 
dosaženo kladného vyjádření AOPK k předloženému projektu. Tím 
samozřejmě dojde i ke zmaření již téměř dokončeného projektu na 
revitalizaci Zaječího potoka. Znovu vyzýváme všechny majitele těch 
objektů, které ještě nejsou na ČOV připojeny, aby tak okamžitě a bez-
odkladně učinili, případně aby zcela jasně a transparentně poskytli 
obci informace o způsobu likvidace jimi produkovaných splašků, 
které musí být likvidovány takovým způsobem, aby nedocházelo 
k dalšímu znečišťování životního prostředí v obci. Jistě nikdo z nás 
nechce, abychom ve 21. století museli chodit kolem zapáchajících 
vodotečí jenom proto, že část splaškových vod je bez jakéhokoliv 
čištění neustále vypouštěna přímo do vodních toků.

Všem čtenářům přeji veselé bílé Vánoce a šťastný Nový rok 2018.

Kč dle skutečných nákladů včetně finanční částky za svítilnu)
• uzavřít Příkazní smlouvy mezi Obcí Zaječí a VZD Invest, s.r.o., na 

manažerské řízení přípravy a realizace projektu „Realizace opatření 
ÚSES 1.část, k. ú. Zaječí
• uzavřít smlouvy o dílo na základě vysoutěžených výzev
• zadat výrobu a montáž vchodových dveří do tělocvičny a dílen ZŠ 

Zaječí V – Group Jiří Vlček, Vinařská 78, 691 05 Zaječí

RO vzala na vědomí:

• zprávy z jednání Technické komise a ŠKSK
• usnesení Okresního soudu Břeclav ve věci péče o místního občana – 

návrh na opatrovníka
• oznámení o přijetí dětí do MŠ Zaječí k předškolnímu vzdělávání 

ve školním roce 2017/2018
• Stanovení úplaty za předškolní vzdělávání v MŠ Zaječí
• nabídku pana Kamrly na zhotovení fotomapy Obce Zaječí s možností 

virtuální procházky
• žádost TJ Sokol Zaječí, zast. p. B. Balášem o poskytnutí finanční 

dotace z rozpočtu obce Zaječí v roce 2017 ve výši 70 018,– korun

RO pověřuje starostku:

• při výběrovém řízení na zpracování PD chodníků na ul. Školní, 
po obou stranách o celkové délce cca 1 200 m oslovit pouze jednoho 
dodavatele – spol. Viadesigne, s.r.o., Břeclav v souladu s § 6 zákona 
č. 134/2016 Sb., o zadávání veřejných zakázek
• uzavřít smlouvu o dílo na VZMR „Projekt rekonstrukce povrchu 

ulice Pod Vodojemem v Zaječí“ se spol. Ing. Tomáš Racek, s.r.o., 
Svinošice 104, 679 22 Lipůvka
• uzavřít Dodatek č.1 ke SOD mezi Obcí Zaječí a spol. SASTA CZ
• uzavřít Příkazní smlouvu na Administraci výběrového řízení pro 

zadání stavebních prací (lokalita 22 RD) se spol. Agentura K1, s. r.o., 
Jungmannova 2883/3, 690 02 Břeclav
• uzavřít Smlouvu o dílo mezi Obcí Zaječí a spol. ATRA – stavby, 

s.r.o. na opravu obecních studní
• uzavřít smlouvu o dílo na Projekt rekultivace skládky Písečník 

v Zaječí
se spol. GEO office s. r.o., Vrázova 1253/9, Ostrava – Vítkovice
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Spolupráce s českou menšinou ze Srbska

Mgr. Silvana Karafiátová

V Srbsku, které sousedí s Chorvatskem, Maďarskem, Rumunskem, 
Bulharskem a Černou Horou, žije početná česká menšina. Již 
v devatenáctém století jezdili Češi do severního Srbska. Mnozí 
z nich tam zůstávali a s sebou si přinášeli nejen jazyk, ale i zvyky 
a obyčeje svého kraje. Česká menšina v Srbsku je poměrně početná. 
V současné době se k české národnosti hlásí 2300 lidí. Je zajímavé, 
že se zde nachází i Česká vesnice (v srbštině Češko selo), v níž žijí 
pouze Češi. Česká kultura a jazyk jsou v severním Srbsku natolik 
zakořeněny, že se zde pravidelně organizují dny české kultury 
a v některých základních školách se dokonce vyučuje český jazyk 
a literatura.

Od školního roku 2011/2012 se na základní škole Sava Munćan 
ve městě Kruščica (česky by se dalo přeložit jako Hruštička) začala 
vyučovat čeština jako povinně-volitelný předmět. V září letošního 
roku jsme s touto základní školou navázali spolupráci. Jelikož je 
v dnešní době poměrně běžné, že děti tráví hodně času u počítače, 
rozhodli jsme se realizovat projekt, při němž si děti ze ZŠ Zaječí budou 

dopisovat s dětmi ze ZŠ Sava Munćan. První dopisy ze Srbska již 
putují k nám. Společně s našimi dětmi se na dopisy těším a doufám, 
že během dopisování vznikne nejedno přátelství.

S dětmi 
ze základ-
n í  š k o l y 
ze Srbska 
se chceme 
i vzájemně 
navštěvovat. 
Na začátku 
června 2018 
nás navští-
v í  kolem 
2 0  ž á k ů . 
Společně 
oslavíme 
Mezinárodní den dětí a vystoupíme na koncertě pořádaném ZŠ Zaječí. 
Příští školní rok zase žáci z naší základní školy pojedou navštívit své 
vrstevníky v Srbsku. Snad bude tato spolupráce oboustranně přínosná.

Upravená provozní doba knihovny (až do odvolání):

Každé úterý od 17:00 - 19:00 hodin
V roce 2018 bude knihovna otevřena od 2. 1. 2018.
Kontakt: knihovnazajeci@seznam.cz

Z dění v základní škole

Mgr. Lenka Němetzová

V pondělí 4. září jsme slavnostně zahájili školní rok 2017/2018. 
Poprvé do lavic usedlo 19 prvňáčků, přejme jim všem hodně školních 
úspěchů!

Už září bylo nabité – nejen opakováním vědomostí ale i různorodými 
zážitky. Na 1. i 2. stupni proběhla názorná ukázka dentální hygieny 
pod vedením studentek 5. ročníku zubního lékařství Univerzity 
Palackého v Olomouci. V úterý 19. 9. odjela část žáků 7. - 9. třídy 
na dvoudenní akci pořádanou ATC Merkur Pasohlávky s názvem 
„Ochrana člověka v případě vzniku mimořádných událostí“. Osvěžili 
si vědomosti z oblasti poskytování první pomoci a jak se zachovat 
při vzniku mimořádných událostí. Ostatní žáci 2. stupně navštívili 
20. září zábavní vědecký park VIDA! v Brně. Všem žákům dopravu 
hradila škola z finančních prostředků získaných za sběr starého papíru 
a hliníku. V tomto podzimním kole sběru byli nejúspěšnější tito žáci:

Papír:
Dobeš – 167 kg
Létalová – 150 kg
Havlena – 146 kg
Herůfek – 132 kg
Cigánek – 130 kg, Stojanova – 130 kg
Hliník:
Hassmann – 16 kg
Herůfek – 10 kg
Studená – 7 kg
Pálková – 4,5 kg, Pálka – 4,5 kg, Svrčková – 4,5 kg
Třídy:
1. místo 2. třída – 740,5 kg
2. místo 9. třída – 454 kg
3. místo 4. třída – 429 kg

V říjnu proběhla ve 4. a 5. třídě pravidelná dopravní výchova – teorie 
v lavici a praxe na hřišti v areálu MŠ. V hodinách angličtiny oslavili 
žáci Halloween a někteří si zaběhali v terénu.

V přespolním běhu zvítězili:

1. třída - Pavlová Wendy a Šenkýř Alexandr
2. třída - Hlávková Hanka a Benada Tobiáš
3. třída - Polínková Karolína a Futroš Martin
6. třída - Filip Konečný a Vanessa Robošová
7. třída - Marcel Homola
8. třída - Matyáš Štefka a Lucie Schäfferová
9. třída - Sebastian Herůfek a Iveta Lukešová

V listopadu vymysleli a zorganizovali žáci 9. třídy pyžamový den. 
My ostatní jsme si nemuseli lámat hlavu, co si obléct do školy a strávili 
jsme pohodový den v pyžamu. Osmáci a deváťáci vyrazili do Břeclavi 
na XXI. ročník Veletrhu středních škol, kde se seznámili s nabídkou 
středních škol našeho regionu. Navštívili také třetí ročník Břeclavského 
fortelu, kde se jim představili regionální zaměstnavatelé v technické 
oblasti a deváťáci absolvovali i konzultaci s kariérním poradcem. 
Žáci 1. stupně shlédli v břeclavském kině divadelní představení 
Brouk Pytlík. Na 2. stupni proběhla pod taktovkou paní učitelky 
Karafiátové soutěž Hudební tobogán, ve které zvítězili žáci 9. třídy. 
I v listopadu se ve škole sportovalo, na 2. stupni proběhl futsalový 
turnaj. Vítězi se stali hráči deváté třídy. Nejlepším střelcem turnaje 
byl se sedmi góly Sebastién Pešta z vítězného týmu.

Pořadí:
1. deváťáci 3-0-0 9:0
2. šesťáci 2-0-1 7:1
3. sedmáci 0-1-2 1:8
4. osmáci 0-1-2 1:9
Střelci:
Sebastién Pešta (deváťáci) 7 gólů
Nikolas Havlena (šesťáci) 3 góly
Filip Konečný (šesťáci) 3 góly
 
Ve škole se stále něco děje, aktuální informace najdete vždy na 

webových stránkách školy www.zszajeci.cz.
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Tvůrčí psaní v hodinách českého jazyka

Mgr. Silvana Karafiátová

V hodinách slohu se snažíme rozvíjet fantazii a tvořivost. K tomu 
nám pomáhají různé techniky psaní. V tomto školním roce budeme 
dělat několik projektů zaměřených na podporu kreativního psaní. 
V prvním projektu měly děti za úkol napsat akrostich (počáteční 
písmena veršů tvoří slovo, jméno nebo větu). Na začátku si žáci 
napsali akrostich na své vlastní jméno.

Docela pravdivě zní báseň Sáry Holacké.

Sára Holacká (IX. tř.)
Realita
Sedím furt u počítače
A vůbec se neučím.
Raději se budu flákat
A pak nic neumím.

Skupinky i jednotlivci skládali básně s vánoční tematikou. Při 
psaní opět používali akrostich.

Sebastién Pešta (IX. roč.)
Štědrý večer
Sám o Vánocích nikdo nesmí být,
To ne však proto, že by nepadal sníh.
Rádi na pohádky společně se díváme,
O Mrazíkovi či Popelce,
Moře vánoční pohody, a tak
Extra hory cukroví upečeme a sníme.
Čerstvý kapr nebo řízeček,
Elixír lásky uvaříme a nastrojíme stromeček.
K tomu vše připravit, a Ježíšek vždy přijde.

Matyáš Štefka, Dominik Kocourek (VIII. tř.)
Čekání na dárky
Strom je živá bytost.
Touto věcí
Radost se projeví
Obvykle u všech dětí.
Moc smíchu je kolem.
Emila to dojímá,
Čeká na dárky.
Emil dojetím brečí,
Kapra rychle sní a u stromečku klečí.

Vánoční jarmark

Kateřina Létalová, Petra Konečná
V neděli 3. 12. 2017 od 17 hodin se v prostoru před kostelem sv. Jana Křtitele za 

hojné účasti veřejnosti a mrazivého počasí uskutečnil Vánoční jarmark.
Kulturním programem celou akci zahájily a o vánoční naladění se postaraly děti 

z mateřské a základní školy a ženský pěvecký sbor. Během vystoupení si občané 
měli možnost zakoupit svařené víno, čaj, perníčky a ovarové pochoutky. Po skončení 
programu si všichni mohli zakoupit vánoční dekorace.

Poděkování patří nejen paní starostce Janě Hasilíkové, Pharm.Dr. Ivaně Kyzlinkové, 
dále všem organizátorům, účinkujícím, manželům Pitkovým za darování vánočního 
stromu, p. Milanu Barvíkovi za pokácení a přepravu, p. Petru Nechutovi za osvícení, 
p. Vítu Lindnerovi za ozvučení 
akce a p. Jaroslavu Vojtěškovi 
za zdokumentování celého 
dění pro obecní DVD kroniku. 
Velký dík patří také zástupcům 
oddílu stolního tenisu, MRS 
a stárků a pracovníkům obce 
za přípravu partystanu.
Ti všichni přispěli k příjemné 

atmosféře adventního setkání 
a dobré předvánoční náladě.

Poohlédnutí za Zaječskými hody

Stárci a chasa

Krojované hody jsou jednou z největších kulturních událostí v naší 
obci. Jako každý rok se konaly první červencový víkend, což letos 
připadlo na 1. a 2. července. Mája se stavěla tradičně v pátek před 
zahájením hodů. K večeru nám dokonce hrála i Cimbálová muzika 
sourozenců Osičkových, která navodila dobrou atmosféru, přestože 
nám počasí nepřálo.

Naopak v sobotu se počasí postavilo na naši stranu. Slunce nám 
svítilo jak dopoledne na zvaní spoluobčanů, tak i po zbytek dne. 
Jelikož se máju podařilo uhlídat, nic nebránilo v předání Hodového 
práva a tedy zahájení tradiční krojované zábavy v Zaječí. Letos nás 
navštívilo více přespolních krojovaných, než u nás v sobotu bývá 
zvykem. Přijela k nám chasa ze Staroviček, Šakvic, Boleradic, 
Kobylí a mnoho dalších. Aby si i naši nejmladší krojovaní zatančili, 
uspořádali jsme pro ně dětské sólo, které jsme si všichni moc užili, 
a doufáme, že se bude opakovat i v dalších letech. V neděli nám celé 

dopoledne pršelo, a tak se zvaní na hodovou zábavu muselo posunout. 
Nicméně v poledne se počasí umoudřilo a krojovaný průvod i zábava 
se vydařily. Krátce po půlnoci proběhlo tradiční předání hodů starým 
stárkům i oblíbené žufánkové sólo. Oba dva dny nám vesele hrála 
Dechová hudba Zlaťanka.

O týden později nás čekaly hodky, na kterých panovala dobrá 
nálada. Tomu jistě napomohlo krásné letní počasí i dechová hudba 
Lácaranka, která nám hrála k tanci a poslechu. Krátce před půlnocí 
proběhlo dražení máje, která se podařila prodat za 7.300 Kč. Poté 
už následovalo oblíbené půlnoční překvapení, které tvořily vtipné 
scénky a tanečky. A stejně jako každý rok, ani letos na hodkách 
nechybělo zelené sólo.

Za všechny tři dny nás navštívilo 1 057 platících, což rozhodně není 
málo. Z celkově vydělaných peněz jsme dali 50.000 Kč na obnovu 
krojů a ušití nových částí kroje, a to hlavně díky barům, které jsme 
letos měli ve vlastní režii.

Děkujeme všem zúčastněným a věříme, že se za rok zase sejdeme 
pod májou.

Na Štědrý den bude bohoslužba na oslavu narození 
Božího Syna Ježíše Krista 24. 12. od 19.15 v kostele 
SV. Jana Křtitele

Štědrovečerní bohoslužba
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Školní sbor

Mgr. Silvana Karafiátová

Začátek školního roku přinesl 
do života mnoha dětí velké změny. 
Některé z nich byly již v září vybrány 
do školního sboru, který se na ZŠ 
Zaječí vyučuje jako nepovinný před-
mět. Do sboru chodí především děti 
z prvního stupně, učí se správnému 
dýchání, postoji při zpěvu a intonaci.

Naše první vystoupení je plánováno 
na 3. prosince na vánočním jarmarku. 
Dále pak děti vystoupí na vánoč-
ním koncertě, který připravujeme 
jak pro žáky naší školy, tak i pro 
rodiče. Koncert se koná ve čtvrtek 
21. prosince v 16:30 v učebně třetí 
třídy v budově školy. Na vánočním 
koncertě vystoupí nejen školní sbor, 
ale i žáci z druhého stupně, kteří se 
ve volném čase věnují hudbě.

V letošním roce oslavila autorská 
dvojice Zdeněk Svěrák – Jaroslav 
Uhlíř padesát let vzájemné spolupráce. Jako poděkování za nespočet krásných skladeb připravujeme na leden hudební pohádku Červená 
karkulka.

Mateřská škola

Bc. Hana Sedláčková

Jako všechny školky 
v ČR, tak i tu naši čeká několik zásadních změn. Předně jsme zahájili 
povinné předškolní vzdělávání dětí, které by měly jít příští rok do 
základní školy. V letošním školním roce 
se takto ve školce připravuje 18 (z celko-
vého počtu 55 přijatých) dětí.

Další novinkou je skutečnost, že školku 
mohou navštěvovat děti od dvou let věku. 
I u nás (konkrétně ve třídě Berušky) 
některé děti ještě neoslavily své třetí 
narozeniny a proto se jim snažíme nově 
přizpůsobit zázemí naší školky, tak jak 
nám ukládá legislativa MŠMT ČR.

Je známo, že děti, které začnou nově 
navštěvovat kolektiv, bývají častěji 
nemocné. Důvodem oslabení je nejen 
fakt, že s novými kamarády potkávají i nové bacily (řečeno velmi 
zjednodušeně), ale svou roli hraje i psychická zátěž, kdy jsou děti 
odloučeny od domova a rodiny, v některých případech i na delší 
čas, než je pracovní doba dospělého. Rodiče podepsali pro školku 
prohlášení o tom, že budou vodit do kolektivu jen zdravé děti. 
Děkujeme tady těm, kteří se tohoto prohlášení drží a nemocné děti 
opravdu nechávají doma. A podotýkáme, že bacily a viry nemají 
ohraničené pole působnosti jen na naši budovu MŠ. Znamená to, že 
ne vždy se děti musí nakazit nemocí právě ve školce…

O tomto problému se píše v odborné literatuře, v mnoha diskuzích 
na internetu a v nejrůznějších článcích. Pro inspiraci jsme vybrali 
jeden z nich:

Jak přečkat „smrkající“ školku?

* Otužovat dítě v příhodné době (na jaře a v létě), aby se naučilo 
zvládat teplotní rozdíly. Přiměřeně oblékat. Některé děti chodí 

v kulichu a teplé bundě už od září. Zpotí se a pak snadno pro-
chladnou.

* Dbát na správné složení jídelníčku a stravu bohatou na bílkoviny 
- protilátky jsou vesměs bílkovinné povahy.

* Jíst vitamíny v přirozené formě, hlavně zeleninu a ovoce, není 
nutné dodávat vitamíny v tabletkách, pokud je zaručeno, že dítě 
konzumuje přirozené zdroje. U odmítačů ovoce v zimním období 

přidávat C vitamin v přiměřené dávce 
podle hmotnosti dítěte. Nadbytek vita-
mínů nic neřeší - tělo ho vyloučí.
* Vyvarovat dítě stresu. Je prokázáno, že 

při stresu jsou lidé náchylnější k infekci 
(důležité je tedy také harmonické rodinné 
prostředí).
* Nutný je i dostatek spánku. Některé 

děti musí velice brzy vstávat, aby rodiče 
byli včas v práci. A některé jsou zase 
nepřiměřeně pozdě ukládány večer do 
postýlek.

(Autoři: pro iDNES.cz, Judita Traubová)

Jelikož se blíží doba vánoční, přejeme Vám všem, aby vás 
netrápila rýma ani jiné nemoci a užili jste si pohodu a radost se 
svými blízkými.
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Projekt šablony

Mirka Kmoníčková - učitelka MŠ

Naše Mateřská škola se stala úspěšným žadatelem v rámci výzvy 
02-16-22 Podpora škol formou projektů zjednodušeného vykazování – 
ŠABLONY PRO MŠ.

Projekt je kombinací aktivit z těchto oblastí:
- personální posílení našeho týmu o školního asistenta,
- podpora vzdělávání pedagogů v kurzech zaměřených na čtenářskou 

pregramotnost,
- specifiku práce pedagoga s dvouletými dětmi, individualizace 

vzdělávání a prohloubení spolupráce s rodiči dětí prostřednictvím 
odborně zaměřených tematických setkávání.

Cílem aktivity Odborně zaměřená tematická setkávání a spolu-
práce s rodiči dětí v MŠ je poskytnout rodičům dostatečný prostor 

a informace pro včasné rozmyšlení všech faktorů spojených s ná-
stupem jejich dětí na ZŠ za účasti externího odborníka. Doporučená 
forma realizace je šest setkání, která se uskuteční přímo v prostorách 
naší MŠ. Setkání pomohou rodičům při volbě vhodných výchovných 
metod, v identifikaci možných problémů a případné volbě prostředků 
nápravy, v rozhodování o odkladu školní docházky. Aby setkání 
splnilo účel, aby bylo efektivní a rodiče měli možnost aktivně se 
zapojit do průběhu setkání formou diskuze, je nutné vytvořit skupinu 
minimálně osmi rodičů.
V letošním školním roce se vzdělává v naší MŠ celkem 18 před-

školáků, a já věřím, že jejich rodiče využijí této příležitosti, kterou 
jim MŠ nabízí.

Bližší informace rodičům poskytnou paní učitelky ze třídy Motýlků 
a Včeliček.

Zaječské mladé víno – 28. 10. 2017

Vinaři Zaječí

Ani dopolední deštík, ani vichřice Herwart neodradila více než 
456 dychtivých návštěvníků, kteří si nenechali ujít další, tentokrát 
již 4. ročník podzimních slavností Mladého vína v Zaječí pořádaný 
místním spolkem Vinaři Zaječí.

Celá akce začala v dopoledních hodinách otevřením turistického 
informačního centra, kde se již v brzkých ranních hodinách houfovali 
první nedočkaví návštěvníci, aby se pak vybaveni skleničkou, mapkou 
a poznámkovým archem vydali vstříc mladým vínům ročníku 2017. 
Cestu návštěvníkům již tradičně zpříjemňoval všudypřítomný 
mužácký sbor z Ladné, který s takřka neutuchajícím optimismem 
střídal jednu lidovou písničku za druhou. V letošním roce bylo 
otevřeno deset vinných sklepů, mimo pravidelné „stálice“ zaječské 
vinařské scény si premiéru poprvé odbylo Vinařství Jurečka na 
Šakvické ulici. Vinaři návštěvníky osobně provázeli spletitými 
sklepními uličkami, představovali svá vinařství, vyprávěli historky 
z vinohradu i degustací a k tomu nabízeli nejen mladá vína, ale i širší 
portfolio z vlastní produkce včetně starších ročníků.

Za zmínku určitě stojí Svatovavřinecké od Herůfků, Hibernal od 
Čermáků, Sylván od Burianů, Irsai Oliver od Vajbarů, Blauburger 
od Nováků, mladá směska Rýnského s Veltlínem od Krčků, cuveé 
Blanc od Pavliců, Sauvignon od Jurečků, Müllerka z Vinařství 
Nosreti a růžové Svatovavřinecké od Ševčíků, která se nakonec 
stalo i vítězným mladým vínem v celkovém hodnocení návštěvníků. 
V každém sklepě byla pro návštěvníky připravena drobná chuťovka, tzv. 
selská svačinka, která při nepřeberném množství vína přišla opravdu 
k chuti. Manželky, děti, strýcové, tetiny a další pomocníci nestíhali 
na jednotlivých vinařstvích připravovat jeden talíř za druhým, ať už 
se jednalo o škvarkovou pomazánku, sádlo anebo domácí tlačenku 
s cibulí. Mimo toto drobné občerstvení, které každý z vinařů nabízel 
v rámci pohoštění zdarma, mohli návštěvníci narazit na další klasické 
pochoutky jako grilované sele, kýtu na rožni, zelňačku, uzené klobásy, 
různé druhy domácích koláčků anebo pečená dýňová jádra. Zaječí 
tak trochu připomínalo festival jídla. Pořadatelé akce Vinaři Zaječí 
neponechali nic náhodě ani při organizaci kulturního programu 
a návštěvníci se tak mohli zaposlouchat od rockových tónů kytarového 
vystoupení až k lidovým tónům harmoniky či cimbálové muziky.
V 19 hodin skončila oficiální „putovací“ část a ten, koho nezmohlo 

celodenní putování, mohl ještě pokračovat ve veselí v šesti otevřených 
sklepech, které byly otevřeny až do pozdních nočních hodin. Nedělní 
dopoledne, kdy se i ukázalo říjnové sluníčko, se pak neslo v duchu 
procházek za hromadného střízlivění, nákupů vín a loučení. První 
ohlasy na sebe nenechaly dlouho čekat, kdy si již v neděli při odjezdu 
řada návštěvníků objednávala ubytování na nadcházející ročník. Tak 
19. května 2018 při Zaječských otevřených sklepech zase vínu 
zdar! Budeme se na Vás a na další pěknou akci moc těšit.

Více informací a fotografie z akce naleznete na www.vinarizajeci.cz
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Milan Uhde

Šarmantní muž, svérázný politik, úžasný vy-
pravěč a mnohem víc

Určitě znáte hru Balada pro banditu, tu napsal 
právě on. Pro Divadlo Husa na provázku napsal 
celkem 11 divadelních her. Je však i autorem 
řady dalších divadelních a rozhlasových her, 
povídek, scénářů a sbírek poezie. Byl disidentem 
a zakázaným autorem před revolucí, ministrem 
kultury, předsedou Poslanecké sněmovny i před-
sedou Rady České televize. Zažil toho mnoho 
a střípek z toho vám nyní přinášíme.

Jaké bylo vaše dětství v Brně?
Příjemné zážitky čtyřicátých let si vybavuju 

těžko, ne proto, že bych si byl vědom situace 
okupovaného státu, v níž jsme žili, ale byl jsem 
obětí rodičovské péče, která se snažila, abych 
žil v domnění, že je všechno v pořádku. Jenže 
ta idyla vůbec idylická nebyla. Maminka byla 
Židovka, hrozil jí koncentrační tábor. Byl jsem 
velmi citlivé až neurotické děcko a pochopil 
jsem, že se v rodině děje něco strašného. Rodiče 
mi o tom nic neřekli. Usmívali se sice, jenže 
oč víc se snažili, o to jsem byl podezíravější. 
Nesměl jsem na ulici, branka předzahrádky 
byla stále zamčená. Naši mě chránili od styku 
s ulicí, protože měli strach, aby mně tam někdo 
něco nevykládal, co bych neměl vědět. Někteří 
sousedi byli snaživí.

Nějakou milou vzpomínku byste našel?
Dost těžko, ale miloval jsem dědečka z ma-

minčiny strany. Byl náramný hračkář. Když se 
vrátil z lázní, vyprávěl mi, jaké to tam bylo. 
V listopadovém mrazíku se svlékl do půl těla, 
běhal po zahradě a dělal plavecké pohyby, aby 
mi ukázal, jak plaval v bazénu. A babička volala 
z pavlače: „Ty ses zbláznil, Karle, okamžitě se 
obleč,“ ale on byl rád, že jsem se bavil. A na-
jednou tu dědeček nebyl, protože ho odvlekli 
do koncentračního tábora, kde i s babičkou 
zahynuli. Ale podle rodičů jeli na Slovensko do 
naší rodinné vily a já jsem tomu věřil.

Kdy a jak jste se stal zakázaným autorem?
Pro satirické divadlo Večerní Brno jsem v roce 

1964 napsal prvotinu Král Vávra, která vychá-
zela z Krále Lávry, Havlíčkova veršovaného 
příběhu o králi s oslíma ušima. Můj Vávra byl 
ředitelem zemské poloosy, strašně hloupý, ale 
v minulosti se stal masovým vrahem holičů…, 
tu historii možná znáte. Jen pouhou náhodou 
nebyla ta hra zakázána a začala se hrát. Ale 
v roce 1969 přišli k moci jiní komunisté, schva-
lovatelé okupace, a pak si to se mnou vyřídili. 
Byl jsem zakázán, knihy mé i spousty jiných 
autorů byly vyházeny z knihoven a já jsem 
nesměl nastoupit na žádné místo. Chtěli, abych 
sebekriticky vystoupil v televizi. To jsem odmítl. 
Na jaře 1973 jsem se stal mužem v domácnosti, 
naučil se vařit, pečoval postupně o dvě děti 
a překládal na cizí jméno z ruštiny do češtiny 
a z češtiny do ruštiny různé komerční texty. 
Nechodil jsem mezi lidi. Bývalí přátelé, kteří 
směli publikovat, mi vzkázali, že se na nějakou 
dobu nebudeme vídat, a na druhé straně Havel, 
Kohout, Vaculík, Klíma a další kolegové, kteří 

otevřeně proti režimu vystupovali, byli na mě 
tehdy příliš radikální. Hroutil jsem se a projevy 
svého otřesu jsem otravoval ženu. Byla statečná 
a vydržela to. V Ústavu analytické chemie, 
kde pracovala, jí vyhrožovali, že ji vyhodí, 
a tím rodinu připraví o obživu. Trvale se tak 
nedalo žít.

Pak jste podepsal Chartu 77?
Na začátku byl Pavel Kohout. Zavolal mi, 

slovo dalo slovo, jel jsem za ním do Prahy a on 
mi u velkého německého nakladatele domluvil, 
že tam pošlu novou hru. Navíc zjistil, že mi 
v Německu už tři roky leží honorář 2500 marek 
za jinou hru z dřívějška. Nakladatel na základě 
mé plné moci peníze vyzvedl a kolegiální ně-
mecký novinář mi je přivezl. 2500 marek stačilo 
při našem skromném živobytí na jeden rok. Do 
roka a do dne hráli v Německu mou rozhlasovou 
hru. Mezitím se v brněnském Divadle Husa na 
provázku začala hrát má Balada pro banditu, 
jejíž autorství vzal na sebe kamarád režisér 
Zdeněk Pospíšil. Měla úspěch, byla zfilmovaná 
a Zdeněk mi veškerý honorář do koruny vysázel. 
Vrátilo se mi sebevědomí, a tak jsem se rozhodl 
podepsat Chartu 77.

A co bylo dál?
Sebevědomí rostlo navzdory policejnímu 

pronásledování. V roce 1988 jsem podepsal 
prohlášení Hnutí za občanskou svobodu, které 
požadovalo svobodné volby a konec vlády 
jedné strany. Ráno 27. října v 5.30 k nám přijeli 
policisté a odvezli mě do věznice ve Žďáře nad 
Sázavou, protože v Brně bylo ve všech celách 
předběžného zadržení plno. Kapitán Státní 
bezpečnosti se mě místo výslechu zeptal: „Až 
se to obrátí, co s námi uděláte?“ Drželi mě po 
48 hodin, po propuštění mě hned za branou 
znovu zadrželi a byl jsem tam dalších 48 hodin. 
Za rok přišel 17. listopad. Hádejte, kde jsem 
ho strávil. Brzy ráno jsme se synem vyrazili 
zazimovat chalupu, hlavně vynést záchod. 
Syn topil a měl naladěnou Svobodnou Evropu, 
nosil mi zprávy, že v Praze je pozdvižení a že 
režim skončil. Říkal jsem mu, že komunisty 
nezná, mají policii, armádu, ale patnáctiletý 
odborník mě přesvědčoval, že jsou na hromadě. 
Měl pravdu.

A proč jste se rozhodl jít do politiky?
Já jsem se vlastně nerozhodl, ono to přišlo. 

Rok před revolucí jsem na popud Václava Havla 
převzal funkci šéfredaktora v nově zakládaném 
družstevním nakladatelství Atlantis, které 
plánovalo uveřejňovat zakázanou literaturu. 
Úřední svolení dostalo až v prosinci 1989. Ještě 
v listopadu mě studenti pozvali na filosofickou 
fakultu, abych tam strávil diskusní noc v rámci 
vysokoškolské protestní stávky. Diskutovali 
jsme hlavně o tom, jak by měla vypadat výuka 
dějin literatury, a studenti vyslovili přání, abych 
u nich začal přednášet. V únoru 1990 jsem se 
do toho pustil. Pak jsem v červnu besedoval 
o politice v Německu a večer mě sháněli organi-
zátoři, že prý mi pan premiér Pithart vzkazuje, 
abych při návratu přes Prahu zašel k němu na 
českou vládu. Měl ji po vítězství Občanského 
fóra sestavit. Řekl mi rovnou, že mu chybí už 

jen ministr kultury. „Šel bys do toho se mnou?“ 
Na rozmyšlenou mi dal pět minut. Odpověděl 
jsem hned, že půjdu rád.

A na čem pracujete teď?
Důchod se odkládá na neurčito. Napsal jsem 

rýmovanou hru o Panně Marii, a to v duchu 
barokních českých her. Maria je ovšem po-
jatá neortodoxně. Anděl jí nejprve jako ve 
snu předvedl, co ji čeká, rozhodne-li se počít 
a porodit syna, a pak se jí teprve zeptal, zda 
se k tomu odhodlá. Příběh probíhá částečně 
podle Evangelií, ale částečně v současnosti. Hra 
oslavuje Marii za její závěrečné souhlasné slovo. 
Text jsem nabídl Huse na provázku. Termín 
se hledal velmi těžko, nakonec se ustálil na 
začátku roku 2019, jenže to už nastoupí nové 
vedení divadla a jeho právem je prohlásit, že 
je hra o Marii nezajímá. Uvidíme. Věřím však, 
že jestli je to dobrá hra, někde se hrát bude. 
Zatím dopisuju další hru, chybí tři obrazy, ale 
víc neprozradím. Nedávám si pokoj ani po 
jiné stránce, a když mě pozve Česká televize 
k rozhovoru nebo do diskusního pořadu, tak 
pronáším své názory a dostávám ohlasy od 
posluchačů, někdy i sprosté, jak už je v kraji 
zvykem.

Jak hodnotíte změny v brněnském 
Národním divadle?

Pan Glaser je podle mě výborný ředitel, 
podařilo se mu skvěle obsadit funkci šéfů 
baletu, opery i činohry. Mám ale velkou 
obavu z nápadu pana ministra Hermana, že 
brněnské a ostravské Národní divadlo vyjme 
z pravomoci měst a přivtělí je k ministerstvu 
kultury. Oběma magistrátům přitom nabízí, 
že ministerstvo bude obě divadla financovat. 
Doufám, že páni primátoři a jejich týmy na to 
nepřistoupí. Pražské a ministerské řízení na 
dálku může způsobit jen komplikace. V Brně 
je navíc výborný náměstek pro kulturu. Já jsem 
sice jeho hnutí nevolil, ale co vidím, to vidím: 
ten pán si počíná výborně a v primátorovi má 
pevnou podporu. Na kulturu se v Brně dává 
více peněz, její správa se stále zkvalitňuje, to 
dřív nebývalo, a je to důvod k radosti.

Bydlel jste 44 let v Masarykově čtvrti, jaká 
je?

Masarykova čtvrť je překrásná, bydlí se tam 
úžasně. Když v Brně napadne sníh, nahoře 
u Wilsoňáku jej můžete olíznout, zatímco 
dole ve městě je špinavý. Ale jinak je hodně 
městská, totiž po městsku odtažitá a neosobní. 
V Medlánkách, kde teď po sedm let bydlím, 
vídám hody, slavnosti, plesy, posvícenské 
posezení, kroje, fotbalisty na místním hřišti, 
to se mi moc líbí.

Které místo v Brně máte nejradši?
Je to prostranství před Divadlem Husa na 

provázku na Zelném trhu. Pro žádné jiné divadlo 
v republice jsem nenapsal tolik her a žádné 
jiné divadlo mě tolikrát nehrálo. Když tímto 
místem procházím, a nejen když jdu do Husy 
do divadla, je mi příjemně a nadějně.

Otištěno se souhlasem redakční rady zpra-
vodaje městské části Brno-střed.
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Společenská kronika

Životní jubileum:
Červenec:
Křivánek Zdeněk 70 let
Krejčí Jindřich 70 let
Duchan Josef 65 let
Tomková Marie 60 let
Rišková Marta 70 let
Polášková Marie 70 let

Srpen:
Kaňková Edita 60 let
Hájková Marie 85 let
Petrásková Marta 70 let
Hájek Karel 65 let
Svobodová Anna 60 let
Brožek Stanislav 75 let

Září:
Kalivoda František 65 let
Popovský Antonín 60 let
Lebloch Josef 85 let
Michna Josef 70 let
Zajícová Anna 65 let
Riška Ján 70 let
Cichra Václav 60 let

Říjen:
Krčková Marie 80 let
Pálková Věra 65 let
Brožková Květoslava 75 let
Pítka Petr 70 let
Pospíšilová Hana 65 let
Černá Marie 80 let
Teichmannová Ludmila 70 let
Herkus Jan 65 let
Výchopeňová Marie 70 let

Listopad:
Jeřábková Irena 65 let
Šťouračová Marie 65 let
Hudec Pavol 75 let
Tomek Zdeněk 60 let
Mlynaříková Helena 75 let
Adamcová Anna 65 let
Jandová Alena 75 let
Hodovancová Dagmar 60 let
Hrnčiarová Eva 60 let
Bidmonová Ludmila 75 let

Prosinec:
Nováčková Marie 90 let
Jurasová Jana 75 let

Narozené děti:
Vejrostová Jasmína
Vaverka Jan
Podešvová Karolína
Vysloužilová Ema
Damborská Nela
Ševčík Matěj
Chloupek Dušan
Maňák Mikuláš
Osička Elias
Buchta Leoš
Plchotová Gábina

Rozloučili jsme se:
Prokopová Zdeňka
Krčka Jiří
Osičková Anna
Emilie Kučerová
Gráf Jan

doc. PhDr. Milan Uhde

Narodil se 28. 7. 1936 v Brně 
a nikdy se odsud neodstěhoval, 
ani když po osm let působil ve 
vysoké politice. Oba jeho rodiče 

byli právníci. Tatínek dostal od 
prezidenta Masaryka zlaté hodin-
ky s vyrytým podpisem, protože 
jako první student Masarykovy 
univerzity absolvoval celých 
pět let studia i státní zkoušky se 
samými jedničkami.

M i l a n  U hde  absolvova l 
Filosofickou fakultu Masarykovy 
univerzity, obor čeština a ruština. 
Stal se členem redakce literárního 
měsíčníku Host do domu, a kromě 
toho působil jako externí učitel 
na Janáčkově akademii múzic-
kých umění, kde vedl diplomové 
semináře studentů herectví. 
V roce 1971 dosáhl titulu doktora 
filosofie.

V roce 1972 byl komunistickým 

režimem jako autor zakázán, ne-
směl publikovat. Psal a publikoval 
však i nadále, a to pod jmény svých 
přátel a v zahraničí. Byl známý 
disident, byl často vyslýchán 
a ze strany režimu i s rodinou 

perzekvován. 
Podepsal 
C h a r t u  77 
a  ma n i fe s t 
Demokracie 
pro všechny, 
který v roce 
1988 vydalo 
H n u t í  z a 
občanskou 
svobodu. 
V roce 1989 
založil spolu 

s dalšími disidenty nakladatelství 
Atlantis a stal se jeho šéfredakto-
rem. V roce 1990 se stal ministrem 
kultury a v roce 1993 prvním 
předsedou Poslanecké sněmov-
ny Parlamentu České republiky. 
V roce 1995 se habilitoval jako 
docent na JAMU. V roce 1998 
opustil aktivní politiku a vrátil 
se za spisovatelský stůl. V letech 
2011-2014 stál v čele Rady České 
televize. Má dvě dospělé děti, 
syna Michala a dceru Janu. Je také 
hrdým dědečkem dvou vnoučat. 
Má rád Brno, kvalitní černý čaj, 
před šesti lety se podruhé oženil 
a říká, že i když se sebou vůbec 
není spokojen, je se svou novou 
rodinou šťastný.

Omalovánka pro děti
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Moravský rybářský svaz, zapsaný spolek, Zaječí

Ing. Petr Grmela, předseda spolku

Vážení občané, dovolte mi, abych se pokusil krátce zrekapitulovat 
činnost pobočného spolku Moravského rybářského svazu, zapsaného 
spolku, Zaječí, (dále jen spolek) za období od 1. ledna do 1. listopadu, 
tj. za aktivní období kalendářního roku 2017. Velmi stručně Vás 
seznámím s jinak velmi obsáhlou činností našeho spolku, stručně 
proto, neboť v letošním roce byly některé naše aktivity, formou 
příspěvku do Radničních listů č. 1/2017 již prezentovány.

Členská základna měla ke dni zpracování tohoto příspěvku 318 
aktivních členů, z toho 35 dětí a mládeže do 18 let věku. Velmi si 
vážíme toho, že se nám podařilo, díky kvalitně a aktivně vedenému 
rybářskému kroužku, významně, jak jsme si předsevzali, rozšířit 
členskou základnu o děti do 15 let, což osobně považuji za náš největší 
úspěch. Kroužek se pravidelně schází každý týden v pátek v průběhu 
školního roku, pod vedením zkušeného vedoucího, člena našeho 
spolku, který dětem rád předává nejen teoretické, ale i praktické 
znalosti a dovednosti. S činností mu vydatně pomáhají manželé 
Vlachovi, kteří mají chalupu v Nových Mlýnech a jsou rovněž členy 
našeho spolku. Pan Alan Olšák, jak zní jméno a příjmení vedoucího 
rybářského kroužku dětí, má pro tuto činnost patřičné pedagogické 
vzdělání nesoucí zajímavý a asi vše říkající název -„pedagogika 
volnočasových aktivit“, vede kroužek pod záštitou Domu dětí 
a mládeže v Uherském Hradišti.

Činnost výboru byla po celé sledované období velmi aktivní. Bylo 
zapotřebí zorganizovat a následně zrealizovat mnoho akcí. Například 
výdej povolenek na sezonu 2017, úklid a údržba revírů Dyje 4 E 

a Dyje 4G, sečení trávy a likvidace náletových dřevin u dětského 
rybníčku, práce na rekonstrukci klubovny, výstavba přístřešku pro 
děti a v neposlední řadě také příprava a zajištění rybářských závodů 
pro dospělé a 2x pro děti a mládež. První dětský závod, o kterém 
jsem již čtenáře informoval v RL č. 1/2017, byl uspořádán v červnu. 
Druhý závod s tématem ukončení aktivní rybářské sezony, proběhl 
14. října. Vzhledem k úspěšnosti této koncepce dětských závodů, hodlá 
spolek v tomto duchu pokračovat i v dalších rybářských ročnících.
V rámci všeobecně prospěšné činnosti se naši členové zúčastnili 

akce „ Ukliďme Česko“ a počítáme s tím, že se budeme podílet, 
stejně jako ve dvou uplynulých letech, na postavení „pártystanu“ 
v rámci vánočního jarmarku, který, jak doufám, bude pořádán i letos.
V \následujícím období proběhla nejen volba nového výboru spolku, 

ale i volba nové kontrolní a revizní komise. Tyto volby byly součástí 
prosincové výroční členské schůze, která se konala dne 10. 12. 2017 
od 10.00 v kongresovém sále Vinařství U Kapličky. Novým předsedou 
byl opětovně zvolen Ing. Petr Grmela. Vzhledem k blížícímu se 
konci dalšího kalendářního roku a rovněž tak i s končícím čtyřletým 
volebním obdobím současného výboru spolku, bych chtěl všem 
členům odstupujícího výboru a kontrolní revizní komise upřímně 
a ze srdce poděkovat za jejich většinou nezištně a obětavě vykonanou 
práci. Vyzdvihovat činnost jednotlivých členů, až na v souvislosti 
s rybářským kroužkem uvedené výjimky, není vzhledem k omeze-
nému prostoru tohoto periodika možné. Pracujeme i vystupujeme 
jako jeden tým a proto si, jak jsem již mnohokráte uvedl, velmi cením 
a vážím práce všech členů tohoto, někdy velmi různorodého a přeci 
smysluplného týmu, týmu tzv. tichých bláznů.

Petrův zdar.

Podzimní sezóna týmů přípravek TJ Sokol Zaječí

Ing. Jaroslav Macálka

Po prázdninách začala podzimní část fotbalové sezony 2017/2018
přípravek TJ Sokol Zaječí, v nichž je registrováno přibližně 30 dětí 

(chlapci a 4 děvčata), které chodí na tréninky a hrají zápasy okresního 
přeboru. Dá se říct, že velmi úspěšně. Jak mladší přípravka, tak 
starší přípravka vesměs zápasy vyhrává. Ke dni 16. 10. 2017 mladší 
přípravka prohrála dva zápasy ze sedmi odehraných a starší přípravka 
jen jeden zápas ze sedmi odehraných. Víc, než výsledky zápasů, 
nás těší předváděná hra přípravek, i když je stále co zlepšovat hoši 
a děvčata hrají s radostí a zápalem. To se snažíme děti naučit i na 
trénincích. Trénujeme dvakrát v týdnu, vždy v pondělí a ve středu 
od 17 hod. v areálu TJ Sokol Zaječí. V zimních měsících se trénuje 
v tělocvičně ZŠ Zaječí.

Také nás těší přístup dětí k zápasům 
i k tréninkům, kdy se děti snaží naučit první 
základy fotbalu a týmovou hru. O to, aby se 
děti nadále na fotbal těšily a bavilo je to, se 
snaží trenéři mladší přípravky, starší přípravky 
a minipřípravky ve složení: Karel Ptačovský, 
Jaroslav Macálka, Jiří Šebesta, Josef Králík 
a Radek Osička. V červnu letošního roku 
jsme uspořádali fotbalové soustředění ma-
lých fotbalistů na Dolní Moravě v Jeseníkách. 
Provozovatelé hotelů manželé Štefkovi se o nás 
vzorně a nadstandartně starali a chtěli bychom 
jim touto cestou ještě jednou poděkovat. Děti 
mimo jiné odehrály přátelské utkání v obci 
Králíky a celkově si program moc užily. Jejich 
nadšení a radost nás utvrdily v tom, že ze 
chceme soustředění organizovat pravidelně 
a udělat z tohoto každoroční tradici. Nadšení 
a velmi dobré výsledky přípravek je příslibem 
na obnovu mládežnického fotbalu v Zaječí, 
potenciál na obnovu mladších žáků, starších 
žáků, snad dorostu a možná i nástupci družstva 

dospělých fotbalistů, který je třeba dále udržet a podporovat. A proto 
apelujeme na rodiče dětí narozených v letech 2011 a 2012 a samotné 
děti (chlapci i děvčata) narozené v těchto letech, aby se nebály 
navštívit naše tréninky, zkusily si první krůčky fotbalu, rozšířily 
naše hráčské řady a poznaly i nové kamarády. I pro nás je někdy 
náročné trénovat tolik dětí, a tak se obracíme se na tatínky, jestli 
by nerozšířili naše trenérské řady a nepomohli s trénováním. Je 
nám jasné, že v této době je náročné skloubit pracovní povinnosti 
v zaměstnáních s volným časem, ale není nad čas strávený s dětmi 
a vidět jejich úžasné pokroky týden od týdne, zápas od zápasu. Za 
to, že nám fungují přípravky, chceme poděkovat našim sponzorům, 
Obci Zaječí, Sokolu Zaječí a samozřejmě rodičům. Současně chceme 
poděkovat rodičům a fanouškům přípravek za povzbuzování pří 
zápasech a za vytváření výborné atmosféry.



15

Možnosti financování skrze MAS Hustopečsko čle-
nění dle potenciálních žadatelů

Kdo jste?
Jsme místní akční skupina (MAS) Hustopečsko, z. s.

Kde Vás najdeme?
Na adrese Nádražní 1/1, 691 06 Velké Pavlovice, kancelář máme 

na ulici Tovární 22, 69106 Velké Pavlovice (areál firmy Hantály a.s.).
 
Máte kontakt?
Ano, email: info.mashustopecsko@gmail.com, tel.: 774113357 nebo 

774364013

Co děláte?
Přerozdělujeme dotace nejen z evropských fondů. „Jsme taková 

malá dotační agentura“.

POZVÁNKA!

Zveme všechny příznivce stolního tenisu na

ŠTĚPÁNSKÝ TURNAJ,
který se bude konat v úterý 26. 12. 2017 od 9.00 

hodin.
Prezentace: 9:00 hod. Zahájení turnaje: 9:30 hod.

Startovné: 150,– Kč
V ceně je trampská klobása, pivo, limo, káva.

Ceny pro účastníky jsou zajištěny.

Něco ze stolního tenisu

Milan Hasilík

Oddíl stolního tenisu uspořádal ke konci letních prázdnin pro 
mladší sportovní příznivce tradiční IV. ročník turnaje v minigolfu.

Pro tuto akci jsme si připravili sportovně kulturní areál u ZŠ. 
Z důvodu nepřízně počasí přišlo méně účastníků oproti jiným 
ročníkům, o to více si to všichni užili a byli nadmíru spokojeni. 
S přibývajícími kapkami deště jsme se přemístili do kabin, kde 
byli všichni zúčastnění oceněni a poté spokojeně odcházeli domů.

Déšť sílil a IV. ročník turnaje v minigolfu družstev se rozplynul. 
Všichni jsme byli natěšeni na sportovní akci a tak jsme se společně

s oddílem stolního tenisu z Rakvic a jejich manželkami, kteří se 
každoročně zúčastňují turnaje v minigolfu, přesunuli do tělocvičny 
a zahráli si přátelský turnaj ve stolním tenise. Po skončení jsme 
se loučili se slovy, že snad příští rok počasí bude přát a opět si 
zahrajeme minigolf.

V říjnu byla zahájena sezóna stolního tenisu, která se pomalu 
blíží k polovině. Výsledky jsou uspokojivé, družstvo „A“ i „B“ jsou 
v okresní soutěži v horní polovině tabulky. Naši nejmladší jsou taktéž 

zapojeni do soutěže Okresního přeboru, zatím získávají sportovní 
zkušenosti a znalosti od starších žáků. Všichni se velmi snaží a já 
věřím, že se jejich snaha zúročí.

V závěru roku se nejmladší sportovci zúčastní Vánočního turnaje.
Pro dospělé bude uspořádán Štěpánský turnaj ve stolním tenisu.
Děkuji všem sponzorům a zastupitelstvu obce za poskytnutí finanční 

dotace na podporu sportu v obci, dále děkuji vedení ZŠ Zaječí za 
pronájem tělocvičny pro naši činnost.

V závěru chci popřát mnoho sportovních úspěchů svým svěřencům 
a hlavně jim děkuji za jejich snahu a nadšení.

Tříkrálová sbírka se v naší obci uskuteční v sobotu 6. ledna 2018 od 13.00 hodin.

Zveme rodiče a děti, aby se zapojili do krásné celorepublikové akce.
Sraz bude 13.00 hodin u obchodu.
Všechny pokladničky jsou zapečtěny a vedoucí skupinky má speciální identifikační kartičku.
Těšíme se, až Vám s našimi malými králi zazpíváme a děkujeme, že pomáháte a přivítáte 

nás mile u svých dveří!
Vaše dary pomohou lidem v nouzi, kteří si sami pomoci nemohou, či neumějí. DĚKUJEME!
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Fotbal v Zaječí

Bohdan Baláš, předseda spolku TJ So-
kol Zaječí

A mužstvo
Po novém začátku ve 3.třídě sk. 

A pokračoval na trenérské pozici 
Lukáš Bidmon. Tým doplnili na za-
čátku sezóny staronový Martin Tůma, 
Tomáš Ulrych, Jakub Farlík a Lukáš 
Králík. Zbytek týmu doplnili hráči 
ze zaječského B týmu jako Lukáš 
Svojanovský, Jakub Zajíc, David Kuba 
a další. Po zranění naskočil do sestavy 
také Pavel Buček. V týmu skončili: 
Přemysl Pálka, Lukáš Protivínský (oba 
ukončili kariéru), Libor Hořák a Lukáš 
Valenta (oba se vrátili do Milovic), 
Josef Kuba (přestoupil do V. Pavlovic 
C/ Staroviček), Marek Pešta (ukončil 
kariéru), Michal Jangl (vrátil se po 
letech do rodných Šakvic).

Po novém impulsu áčko přezimuje na pěkném druhém místě. Pokud 
sestava vydrží i v jarní části, je reálná šance se vrátit do okresu.

Střelci A mužstva:
Lukáš Králík – 12 branek
Martin Tůma – 10 branek
Tomáš Ulrych – 10 branek
Dušan Létal, Radek Pátek a Lukáš Svojanovský – všichni po 3 

brankách
Přípravka mladší a starší
Tato soutěž se Okresním fotbalovým svazem nezveřejňuje. Děkujeme 

všem trenérům a rodičům za skvělou podporu a práci s našimi 
nejmenšími.

Zdroj: Statistiky a tabulky https://souteze.fotbal.cz

24 Fit Klub Zaječí

Energeia klub

Zdravý životní styl a cvičení patří k sobě. Daří se 
nám cvičit nejenom v Zaječí, ale i v okolních obcích. 
Máme radost z narůstajícího zájmu o zdravý životní 
styl a také z výsledků některých dam a mužů, kteří 
převzali zodpovědnost za své zdraví a tělo do svých 
rukou, využili informací a zkušeností, které jsme 
nasbírali za léta praxe a poznávání a také od našich 
spolupracovníků po celém světě! Spolupráce s lékaři, 
vědci, sportovci nás zavazuje k tomu nejlepšímu 
a osobnímu přístupu. I když cvičení jsou hromadná, 
každý klient nebo partner má možnost získat osobní 
přístup a plán na upevnění zdraví, formování po-
stavy, získání energie, posílení imunity atd. Našim 
klientům se společně podařilo shodit již přes 400 kg 
přebytečných tuků! (samozřejmě celkovým součtem)

Podařilo se nám navázat spolupráci s Wellness 
U Kapličky, kde pro naše klienty a partnery/členy 
Energeia klubu máme VIP služby a možnosti.

Někteří tak využívají možnost zacvičit si s trenérem 
ve fitku a poté využít wellness.

Rádi přivítáme další zájemce, kteří chtějí slovo 
PROSPERITA začlenit do svého slovníku. A nejen 

slovníku, ale i života! Je fajn být zdravý, plný energie a vitality. 
Přidejte se! Začněme cvičením!

Tel.: 728 252 118

TJ Sokol Zaječí zve všechny členy na 

 

VÝROČNÍ ČLENSKOU SCHŮZI, 

 

která se koná v sobotu 20.1.2018 ve 14 hodin 
v prostorách Penzionu Zaječák.  

Občerstvení zajištěno. Těšíme se na Vás v hojném 
počtu. 

 

Kontakt: Bohdan Baláš – 721 102 167 
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Stav sportovního areálu u Základní školy v Zaječí

Hana Pavlicová

Vše stálo nemalé peníze. A pojďte se podívat na pár obrázků, které 
jsem nafotila dne 28. 11. 2017

Věřte, že je mi to líto, že o hřiště se nikdo nestará a nepečuje. Komu 
dá Obecní úřad v Zaječí (dále jen OÚ) k úhradě jeho devastaci?

Nechce se mi věřit, že by bylo tak složité či finančně náročné 
zajistit alespoň základní péči o hřiště, která není nijak zvlášť časově 
či fyzicky náročná, někým ze zaměstnanců - třeba i zaměstnaných 
důchodců OÚ.

Mám za to, že OÚ zaměstnává dostatečný počet pracovníků a je 
škoda, že se o toto nemá kdo postarat.

Sami se mohou podívat kolik zájemců chodilo dříve si zahrát třeba 
tenis, či minigolf, pokud hřiště mělo správce a kolik letos v sezoně.

A že je u hřiště bufet, chodí tu přes léto maminky s malými dětmi, 
jistě si nedá každá tři půllitry za dvě hodiny hraní si dětí, není možné, 
aby byl výdělečný.

Dětský písek má být zakrytý, aby tam nechodily kálet kočky a psi. 
Kdykoli tam přijdu je odkrytý, tak se dá počítat, že maminky tam 
děti nebudou pouštět a v horším případě děti onemocní.

Branka na hřiště je stále otevřená, i když odejdou děti ze školy.

Pobíhající psi v Zaječí

Hana Pavlicová

Nikde jsem neviděla tolik volně pobíhajících, jako tu a bohužel se 
jedná o dlouhodobý problém. Jediné co OÚ jednou za čas v tomto 
učiní, že vyhlásí místním rozhlasem, aby si lidé psy zavírali, či 
je vodili na vodítku. Myslíte, že si to Ti, kterých se to týká někdy 
vyslechnou a že poslechnou? Ne! Jen dají možnost psům utíkat 
z domova, ať je to veliký vlčák či oříšek. Je tu nemocný rezavý 
pejsek nahoře na Dlážděné u bytovek, který nikomu nepatří a celé 
dny si chodí naježený po ulici. Všichni kolem něj chodíme, je vidět, 
že je starý a nemocný, a tu a tam mu někdo na kraj chodníku dá 
rozmočený rohlík, či něco jiného k snědku.

Běhají tu stále ti jedni, tak přece nemůže být takový problém 
identifikovat majitele.

Dokonce utíkají i velicí psi, přijdou za „pánečkem“ do jeho práce, 
ten mu řekne, běž domů, a tím to končí a pes si jde dál svou cestou, 
poběhat po vesnici. A nakonec možná i sám domů trefí, tak proč 
ho zabezpečit, aby neutíkal? U neagresivních psů toto sice možná 
není zásadní problém (pokud tedy pomineme ohrožení bezpečnosti 
silničního provozu), ale člověk nikdy nemůže vědět, co od konkrétního 
psa čekat, nebo co v něm agresi vyvolá.

Stal se mi takový příběh před pár lety tu v Zaječí. Vyšla jsem na 
procházku se svou fenkou. 10 metrů od naší branky se za mnou 
přihnal rezavý pes s bílým límcem na krku, velikosti vlčáka. Moje 
fenka měla štěstí, uviděla jsem psa sice jen periferně a na poslední 

chvíli, ale podařilo se mi ji za vodítko vytáhnout do náručí. Jistě 
by už jinak nežila, pes byl neskutečně agresivní, divím se jen, že 
nepokousal i mne. Doba, co na mne pes vyskakoval a štěkal a útočil, 
byla pro mne neskutečně dlouhá. Točila jsem se k němu zády, aby 
fenku ani nezahlédl. Nejelo ani žádné auto, ani nikdo nešel pěšky, 
jen se hýbaly záclonky, takže ty, které o všem v Zaječí věděly, jak 
jsem bezradná. Nikdo nevyšel, nepomohl, ač pohyb záclon dával 
najevo, že lidé okolo vidí mou zoufalou situaci.

Naštěstí, psa to po chvíli přestalo bavit a poodešel ode mne. V tu 
chvíli se mi podařilo dostat se zpět za branku. S vlčákem jsem měla 
už jednu velmi špatnou zkušenost, potrhal mi psa. Následovala 
operace, ne levná na veterině a na celý život mám špatnou vzpomínku. 
Představte si, že by po ulici šlo malé dítě a stalo se to, že by pes 
před jeho očima roztrhal jeho milého kamaráda. A co kdyby pes 
zaútočil i na dítě? Nechci domýšlet. Hned jsem volala na OÚ a bylo 
mi slíbeno, že to odpoledne vyhlásí. O odchytu nebezpečného psa 
nebyla vůbec řeč. Hned mi spočítali, co by to OÚ stálo a na to 
opravdu OÚ nemá finance. Ale kdo by v tu chvíli mohl za možné 
neštěstí? Smutné viďte…!

 
Tak přeji všem a hlavně dětem, aby se jim nikdy nic takového 

nepřihodilo, vzhledem k benevolenci místního OÚ.
Všem lidem dobré vůle přeji hezké vánoce a klidné procházky naší 

vesničkou a hlavně po jejím krásném okolí, kterého si snad všichni 
vážíme a jsme rádi, že žijeme na tak krásném místě Jižní Moravy.
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Ke koupi hledám rodinný dům 
nebo chalupu v této lokalitě.  

Může být jen s malou zahrádkou. 
 

 

Tel: 604 641 463 

Street dance - srdečně zveme na pravidelné lekce 
v Zaječí pro děti a mládež

Lenka Žůrková

- každý čtvrtek 15:30 – 16:30
- v tělocvičně ZŠ Zaječí
Taneční studio N.C.O.D. (No Comment Only Dance) se specializuje 

na tanec zvaný STREET DANCE, který se stává stále více populárním. 
Tento taneční obor zastřešuje velké množství tanečních stylů, jež se 
neustále rozvíjejí, a každý si určitě naleznete ten svůj.

Zajišťujeme dětem, mládeži a dospělým vzdělání v oblasti moder-
ního tance, pořádáme vzdělávací workshopy, organizujeme různá 
vystoupení a taneční show pro rodiče a veřejnost, zajišťujeme účast 
členů na tanečních soutěžích, vzdělávacích workshopech a soustředění.

Taneční studio vzniklo v roce 2011. Nyní vyučujeme v 17městech 
a obcích. Věnujeme se dětem od 3 let, dospělým do xx let. Taneční 

studio navštěvuje celkem více jak 250 členů. Taneční aktivity bychom 
chtěli do budoucna dále rozšiřovat a doufáme, že se nám podaří 
rozšířit lásku k tanci směrem k dalším dětem, mládeži a dospělým, 
kteří budou chtít využít svůj volný čas zdravěji, aktivněji, v kruhu 
nových přátel a získávat tak nové zážitky a zkušenosti.

Na soutěžích jsme získali již mnohá ocenění, tím posledním bylo 
2. místo a titul více mistra světa na soutěži v Chorvatsku „World 
dance masters 2017“.

Naše motto: „V tanci není dobrých či zlých – tanec můžeš milovat 
nebo milovat nade vše!“

Nově členy přibíráme po celý školní rok, stačí dorazit na trénink. 
Více na www.ncod.cz, dotazy zasílejte na email: ncod@seznam.cz

Za celý lektorský tým srdečně zve a těší se Lenka Žůrková, tel: 
723 665 935

inzerce:
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VÁNOČNÍ 
KONCERT 

Vystoupí 
Marian & Úlety v kostele sv. 

Jana Křtitele v Zaječí 

29.12.2017 
v 17:30 hodin 

Vstupné dobrovolné, výtěžek 
koncertu bude věnován nadaci 

Dobrý anděl.
Občerstvení zajištěno. 

Školní akadenie 2017 žáci 9. třídy se loučí se školou

Výrobky žáků školyTeplá kuchyně paní Pálkové

Vánoční jarmark

V našem krásném kostele sv. Jana Křtitele se opět setkáme 
při příležitosti celorepublikové akce v pátek 25. května 2018.

Blíží se výročí 100 let od vzniku naší republiky, 
připravme se na ně.

Rok 2018 bude rokem bilancí, návratem do minulosti i přemýš-
lením o budoucnosti našeho národa a státu. Bude také rokem 
dvou významných voleb. Česká republika oslaví 100. výročí od 
vzniku samostatného Československa. V roce 1918 se podařilo 
díky odvaze legií a skupině zapálených idealistů, v jejichž čele stál 
Tomáš Garrique Masaryk, založit naši republiku. Dlouholeté české 
úsilí o samostatnost se stalo skutečností. Vznikl demokratický stát 
zaručující svým občanům svobodu a plná práva.

Začali se psát naše moderní dějiny. „Matička“ republika, jak by 
jistě pravil náš první prezident, je sice mladá, co do útlaku a nutnosti 
hájit si svá práva toho má ale za sebou už dosti. Zvláště po těžkých 
letech válečné nacistické okupace i desetiletích komunistické totality 
je naší morální povinností uvědomovat si nesamozřejmost naší 
svobody a vážit si jí.

Přejeme Vám krásné Vánoce a rok 2018 plný pohody, štěstí a pře-
devším pevného zdraví.

Redakční rada Vašeho zpravodaje.
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Vánoční jarmark

Výlet malých fotbalistů na Dolní Moravu

Zaječské fotbalové mládí


